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NAPIREND:  
9.00 
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Jegyzőkönyv 
 
Készült Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 2014. szeptember 30. 
napján 9 órai kezdettel megtartott soros nyílt üléséről. 
 
Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal tanácsterme 
 
Jelen vannak: Szegvári Ernőné polgármester, Bacsa György alpolgármester, Balázs Zoltán 
képviselő, Börcsökné Balázs Márta képviselő, Szekeres Krisztián képviselő, Szirbik Imre 
képviselő 
 
Összesen: 6 fő 
 
Igazoltan távol van: Gazsi Gábor képviselő 
 
Összesen: 1 fő 
 
Tanácskozási joggal részt vettek: Dr. Kárpáti Tibor jegyző, Dr. Szőllősi Béla közbeszerzési 
szakértő, Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető, Kunné Horváth Izabella 
intézményvezető, Nógrádiné Vígh Krisztina könyvtáros, Kelemen Gabriella könyvtáros, 
Hegedűs Sándor művelődésszervező 
 
Meghívott: Weszely Tamás Makói Járási Hivatal vezetője 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tisztelettel köszöntöm a képviselő-testület tagjait, jegyző 
urat, munkatársainkat! Külön köszöntöm Weszely Tamást a Járási Hivatal részéről és Dr. 
Szőllősi Bélát, közbeszerzési szakértőnket. Megállapítom, hogy a képviselő-testület 
határozatképes számban jelen van, az ülést megnyitom. Javaslatot teszek a napirendre, a 
meghívó alapján. Más javaslat? Amennyiben nincs, aki egyetért a napirenddel, kérem, 
kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 185/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: Napirend elfogadása 
 
185/2014.(IX. 30.) KNÖT. h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2014. szeptember 30-ai 
soros nyilvános testületi ülés napirendjét az alábbiak szerint fogadja el: 
 
NAPIREND: 
9.00 
1. Polgármesteri jelentés. 
2. Rendelettervezetek. Döntési javaslatok. 
3. Tájékoztató a településen folyó közművelődési és a könyvtári tevékenységről. 
 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
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1. Napirend 
Rendelettervezetek. Döntési javaslatok. 
- „Kötelező önkormányzati feladat ellátásához kapcsolódó ingatlanok felújítása” tárgyú 
projekthez kapcsolódó közbeszerzési eljárás 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés, a határozati javaslatok és az ajánlati felhívás a jegyzőkönyv 3. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az első döntési javaslat a „Kötelező önkormányzati feladat 
ellátásához kapcsolódó ingatlanok felújítása” tárgyú projekthez kapcsolódó közbeszerzési 
eljárás. Az előkészítő munkáknál problémákkal találkoztunk: a Szociális Gondozási 
Központnál szétcsúszott a falszakasz, amit meg kell erősíteni, a könyvtárnál benne volt az 
elektromos hálózat lámpatest cseréje, de nem volt benne például a vezetékrendszer cseréje, 
amit nem szabad így hagyni. A könyvtárnál kiderült, hogy ki kellene alakítani az 
akadálymentes WC-t. Az akadálymentes WC-t ki lehet alakítani, de a folyosón lévő pillérnél a 
rokkant kocsi nem fér be, azt ki kell váltani, valamint a tervekben lejjebb hozzák az ablakokat 
is, mert nem az épülethez illő stílusú, ezeknek a költsége nem volt benne az előzetes 
árkalkulációban, de építési engedélyt kellett kérni, most kaptuk meg a jogerős építési 
engedélyt. Polgármesteri hivatalnál is vannak plusz munkák: az épület alsó részénél a 
tetőszerkezet nagyon rossz állapotban van, le kellene szedni a cserepeket, pluszban bekerültek 
még ablakcserék is. Nem volt benne a művelődési háznál a vízszigetelés, a külső fal nagyon 
nedves. A felújítási munkákhoz kaptunk ajánlatot, amit költségbecslők csináltak: 
159.534.000,- Ft, a lehetőség a pályázatban szereplő költség csak 98.021.000,- Ft. Valószínű, 
hogy a költségbecslő magasabb áron árazott, lehet, hogy ez kevesebbért is elmenne a piacon, 
ezt kellene most végigbeszélni, illetve az ajánlati felhívás meghívásos ajánlat készítésére 
megy ki, lehet majd a műszaki tartalmakon csökkenteni a tárgyalás során. Kérem Szőllősi 
Béla urat, hogy a közbeszerzési eljárásról részletesebben beszéljen. 
 
Dr. Szőllősi Béla közbeszerzési szakértő: Tisztelettel köszöntöm a testületet! A közbeszerzési 
eljárás kiválasztása szempontjából, miután nettó 150 millió Ft alatt van a legmagasabb 
költségvetés is a becsült érték alapján, egy hirdetmény közzététele nélküli tárgyalásos eljárás 
lefolytatására van lehetőség. Ezen eljárás alapján három ajánlatot kérünk, és arról szól, hogy 
lehetőséget biztosít a törvényalkotó arra, hogy tárgyalások során alkudni lehessen mind az 
árban és esetleg a műszaki tartalomban is. A felhívás ennek figyelembevételével készült el. 
Azt ajánlottam fel polgármester asszonynak, hogy ha sikertelen lenne az eljárás, akkor egy új 
eljárást a jelenlegi megbízási díj összegéért folytatok le. Most egy tervezői költségvetés 
alapján tudjuk az eljárásrendet megállapítani, és a beérkezett ajánlatok alapján tudjuk majd 
véglegesíteni azt, hogy mi legyen a döntés. Az eljárás menete: kiküldjük az ajánlattételi 
felhívást, helyszíni bejárás, majd adják az ajánlatokat, tárgyal az ajánlatkérő, az ajánlatkérő 
tárgyalását követően lezárul az ajánlattételi szakasz és a testület abba a döntéshelyzetbe fog 
kerülni, hogy tudja, milyen ajánlatok érkeztek, és el fogja tudni dönteni, hogy kiegészíti-e a 
rendelkezésre álló forrást vagy nem egészíti ki, vagy eredménytelennek nyilvánítja az eljárást. 
Ha eredménytelennek nyilvánítja, akkor új eljárást kell kiírni, a pályázat befejezési határidejét 
tekintve elvileg bele tud férni, mert jövő év végéig kell lezárni a beruházásokat. A kivitelezési 
határidőket 180 napban határoztuk meg, de csak azért, mert téli időszak kezdődik, és nem 
tudjuk, hogy fognak tudni dolgozni. Ha figyelembe véve a műszaki tartalmakat értékelhető 
ajánlatok lesznek, akkor a testület tud abban dönteni, hogy kiegészíti a forrást vagy nem. 
Mivel építési beruházásról van szó, 60 nap az ajánlati kötöttség időtartama, elvileg 60 napja 
van a testületnek a források vonatkozásában körbetapogatni a lehetőségeket. A tárgyalás 
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lezárását követően áll be az ajánlati kötöttség, onnan számított 60 napja van a testületnek 
dönteni az eljárás eredményéről. Azért javasoltam ezt a megoldást, mert munkájukat ismert 
kivitelezőket lehet meghívni, mert egy nyílt eljárás során az ad be ajánlatot, aki akar és mond 
valami árat, és nem lehet tudni, milyen minőséget fog hozni. A nyílt eljárás keretében nincs 
lehetőség tárgyalásra, csak abban az esetben, ha tárgyalásos eljárást írnak ki, de azt két 
ütemben kell lefolytatni, előbb alkalmasnak kell minősíteni az ajánlattevőket, utána lehet 
tárgyalásra felhívni őket, ez egy hosszabb eljárási menetrend, és a végén még mindig ugyanott 
lehetünk, mint ahol most ezzel a tárgyalásos eljárással, hogy nem tudjuk, hogy mennyi a vége. 
A javasolt eljárással október végére képbe fog kerülni a testület, hogy mennyi pénz szükséges 
ehhez, nemcsak a tervezői költségbecslés alapján, hanem egyéb pénzügyi téren is. A többletek 
egyrészt műszaki tartalomból adódó többletek. Alapvetően a pályázathoz képest 
többlettartalmak: a polgármesteri hivatal tanácskozó termének légkondicionálását, szellőzését 
meg kellene oldani, elektromos elosztókat fel kellene újítani, villámvédelmet el kellene 
készíteni az épülethez, mert a korábban beadott KEOP-os pályázat nem fizeti a villámvédelem 
kialakítását, az utólagos falszigetelés is belekerült azon a részen, ahol még nem volt elkészítve 
az épületben. A könyvtár épületében lett egy akadálymentesítés, amiről beszélt polgármester 
asszony. Az elektromos hálózat felújítása, villámvédelem, utólagos falszigetelés, valamint a 
gépészetek elkészítése, mert ha felbontjuk a szigetelést, akkor a gépészetet is illik rendbe 
rakni alatta, hogy ne maradjon bent olyan szerkezet, ami problémát okozhat a későbbiek 
során, és ha már elkészült az épület felújítása és van egy tervjavaslat a hűtés kialakítására, 
akkor legyen minimálja az épületen belül. Volt még egy opciós tétel, a hőszivattyú kérdése, de 
ez el fog maradni. A művelődési ház vonatkozásában a bejárat akadálymentesítése, ami 
eredetileg nem volt benne a pályázat műszaki tartalmai között, de rendbe kellene rakni, hogy 
az épület megközelíthető legyen akadálymentesen teljes körűen. A szellőzés rendbetétele és 
utólagos falszigetelés is szükséges. Megnéztük az épületet körben és a hátsó fronton lehetett 
látni, hogy a járda már elvált az épülettől, kifele bukik és látszik, hogy szedi fel a vizet a fal, 
érdemes lenne megcsináltatni a vízszigetelést. Kifejezetten szigetelési szakmérnökkel 
nézettük meg. Az idősek otthonában a polgármester asszony által említett talajszilárdítás 
készülne az épület túlsó végén, illetve itt is a villámvédelem bekerült a többletfeladatok közé, 
hiszen itt is pályázott a község a KEOP-ra és itt is jelentkezik az a többletigény, amit meg kell 
csinálni, mert a KEOP ezt nem finanszírozza. Ezekből a műszaki tartalom többletekből 
tevődik össze a többletköltség, amely a pályázathoz jelentkezik, illetve pontosítottak a tervek 
és abból is lett többletköltség. Költségvetési szinten csak abból adódott, hogy az egyik 
költségbecslés volt, a másik tervek alapján készített tételes költségvetés. Nyilván ez az, amit 
le is lehet alkudni, de az alku mértékét előre nem lehet megmondani.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Köszönjük. Kérdés, észrevétel, vélemény? 
 
Balázs Zoltán képviselő: Október végére tudjuk meg, hogy mennyivel kell többet fizetni, 
mint a pályázaton nyert összeg? 
 
Dr. Szőllősi Béla közbeszerzési szakértő: Azt javaslom a testületnek, hogy a döntési 
kompetenciája fent tudjon maradni, hogy most ne emeljen semmit a rendelkezésre álló 
kereten. Legyen most kimondva, hogy elindítják az eljárást. Nettó 150 millió Ft alatt van 
mindkét költség. Az eljárásrend kiválasztása szempontjából a közbeszerzési törvény alapján 
ezt az eljárásrendet nyugodtan tudja választani a testület, függetlenül attól, hogy 90 millió Ft-
ról vagy 150 millió Ft-ról beszélünk. Indítsa el a testület ezt az eljárást, a beérkezett ajánlatok 
alapján abban a helyzetben lesz a testület, hogy tud dönteni a kiegészítésről vagy esetleg új 
eljárás indításáról.  
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Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: A határozati javaslatban jelenleg nem szerepel a becsült nettó 
érték. Milyen összeg kerüljön bele? 
 
Dr. Szőllősi Béla közbeszerzési szakértő: A teljes tervezői költségvetést kell beírni, nettó 126 
millió Ft. Azt mondja a törvény, hogy becsült érték szempontjából mindent figyelembe kell 
venni, ami felmerülhet, a teljes műszaki tartalmat azon az áron, amit a tervezői költségvetés 
tartalmaz. A becsült érték nem a rendelkezésre álló forrás.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: A közbeszerzési tervet is ehhez kell igazítani?  
 
Dr. Szőllősi Béla közbeszerzési szakértő: Igen. 
 
Balázs Zoltán képviselő: A beruházás tartalmát lehet majd módosítani? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ami benne van a BM pályázatban azt nem lehet, de ami a 
fölött van, azt lehet, a felsoroltakat. 
 
Dr. Szőllősi Béla közbeszerzési szakértő: Az ajánlattételi felhívásban tárgyalásos eljárást azért 
választottuk, mert lehetne hirdetmény közzététele nélküli eljárás tárgyalás nélküli, akkor 
beérkezik három ajánlat, és abban kell dönteni. Most mind a műszaki tartalom, mind az 
ajánlati ár tekintetében lehet egyeztetni, nyilván egy kicsit bonyolultabb procedúra, mert a 
tárgyalások során egy új dokumentációt kell annak megfelelően kiadni, hogy mit kellene 
esetleg kihagyni belőle, és annak megfelelően tudunk az egyeztetéseken részt venni. A 
tervezői költségvetés egy meghatározott anyagra készült. Például be van árazva egy kazán, de 
közölhetjük, hogy megfelelő egy másik fajta olcsóbb kazán is, ez már jelenti azt, hogy tud 
ebben az értelemben műszaki tartalomcsökkentés nélkül csak azon belül, hogy az 
anyagválasztáson egy kicsit variálunk, lehet engedményeket tenni. Vagy felmerült az 
előkészítés során, itt a hivatal hátsó részén lévő ablakokat nem faablakra cserélnénk ki, hanem 
műanyagra, mivel nem az utcafronton van. Vannak ilyen mozgási lehetőségek, amelyek 
műszaki tartalmában nem változtatják meg alapvetően a célkitűzést, de más anyagi 
kondíciókat eredményez a testület számára. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Amikor beadtuk a pályázatot utána készültek el a tervezői 
anyagok is, hiszen itt be kellett vonni gáztervezőt, gépészetnek el kellett készíttetni a terveket 
a fűtéshez, a szellőzéshez három épület vonatkozásában. El kellett készíteni az elektromos 
rendszerek módosítását, ahhoz elektromos tervezőt kellett bevonni és be kellett vonni egy 
építésztervezőt, mert a könyvtár felújítás építési engedély kötelessé vált, valamint a 
művelődési ház homlokzatához is be kellett vonni és az akadálymentes feljáróhoz. Ezek is 
jelentősen drágították, ezek nélkül kiadni költségbecslést, mennyiségeket nem lehet. Majd 
látjuk, milyen ajánlatok érkeznek, de most nincs kötelezettsége a testületnek. Van-e még 
kérdés?  
 
Dr. Szőllősi Béla közbeszerzési szakértő: A testületnek el szeretném mondani a pontosítást az 
ajánlati felhívásban. A felelős műszaki vezetői elnevezéseket lepontosítottam a rendeletek 
szerint.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Akkor először a közbeszerzési tervet kellene módosítani. 
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- Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának 2014. évre vonatkozó közbeszerzési 
tervének módosítása 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés és a határozati javaslat a jegyzőkönyv 4. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A 2014. évre vonatkozó közbeszerzési terv módosítása. 
Mekkora összeg szerepeljen az ingatlanok felújítása esetén a tervben? 
 
Dr. Szőllősi Béla közbeszerzési szakértő: Nettó 126 millió Ft.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kérdés? Aki egyetért a közbeszerzési terv módosításával az 
elhangzott kiegészítéssel, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 186/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának 2014. évre vonatkozó közbeszerzési 
tervének módosítása 
 
186/2014.(IX. 30.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Kiszombor 
Nagyközség Önkormányzatának 2014. évre vonatkozó közbeszerzési tervének módosítása 
tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta:  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a közbeszerzésekről szóló 
2011. évi CVIII. törvény (a továbbiakban: Kbt.) 33. § (1) bekezdése alapján elkészített, a 
71/2014.(III. 25.) KNÖT határozattal jóváhagyott 2014. évi éves összesített közbeszerzési 
tervét a Kbt. 33. § (3) bekezdése alapján, jelen határozat melléklete szerinti tartalomnak 
megfelelően módosítja. 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának 2014. évre szóló - a módosítással egységes 
szerkezetbe foglalt - közbeszerzési terve a határozat mellékletét képezi. 
 
A határozatról értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Meg kellene bízni a SZTÉMI Építész Iroda Kft-t a 
közbeszerzés lebonyolításával 450.000,- Ft + Áfa összegű megbízási díjért, de ha ismételni 
kell, akkor ebbe az összegbe az is beleszámít. Kérdés? Aki egyetért a SZTÉMI Építész Iroda 
Kft. megbízásával, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 187/2014. számú határozatát. 
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Tárgy: „Kötelező önkormányzati feladat ellátásához kapcsolódó ingatlanok felújítása” tárgyú 
projekthez kapcsolódó közbeszerzés lebonyolítása 
 
187/2014.(IX. 30.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a „Kötelező 
önkormányzati feladat ellátásához kapcsolódó ingatlanok felújítása” tárgyú projekthez 
kapcsolódó közbeszerzés lebonyolítása tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának a közbeszerzésekről szóló 2011. évi CVIII. 
törvény 122. § (7) bekezdés a) pontja szerinti közbeszerzési eljárást kell lefolytatnia a 
„Kötelező önkormányzati feladat ellátásához kapcsolódó ingatlanok felújítása” tárgyú 
projekthez kapcsolódóan, ezért ezen közbeszerzési eljárás lebonyolításával megbízza az 
SZTÉMI Építész Iroda Kft-t (6726 Szeged, Fő fasor 82/A., képviselő: Dr. Szőllősi Béla 
ügyvezető) – az árajánlatának megfelelően – 450.000,- Ft + ÁFA összegű megbízási díjért.  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 450.000,- Ft + ÁFA 
összeget pályázati forrásból biztosítja. 
 
A Képviselő-testület felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert a megbízási szerződés 
aláírására. 
 
A határozatról értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- SZTÉMI Építész Iroda Kft. 6726 Szeged, Fő fasor 82/A. 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A következő határozati javaslat a közbeszerzési eljárás 
megindításáról szól.  
 
Dr. Szőllősi Béla közbeszerzési szakértő: Még egyszer elmondanám a pontosítás kedvéért, 
milyen változások történtek a felhívásban. A 8. pontba bekerült, hogy az előleggel a 
végszámlában kell elszámolni, de ez benne is volt a szerződésben. Bekerült, hogy a 
biztosítékokat a Kbt. 126. §-a alapján kell biztosítani. Mind az előleg visszafizetési 
biztosítékok, mind a garancia tekintetében a 126. §-ra hivatkoztunk, illetve pontosításra 
kerültek a szakterületeknek az elnevezései, építési szakterület, építménygépészeti és 
építményvillamossági szakterületek vannak most. Régebben ez magasépítő, épületgépész, 
épületvillamosság volt. Ezek a pontosítások vannak a pénteken kiküldött anyaghoz képest.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Előlegként kötelesek vagyunk 10 %-ot biztosítani? 
 
Dr. Szőllősi Béla közbeszerzési szakértő: Nem, 5 %-ot kell, de attól függ, hogy mekkora a 
nagyságrendje és milyen hosszan húzódik el. Nettó 50 millió Ft érték fölött és 2 hónapot 
meghaladó esetében kötelező adni előleget. Általában nem szoktak előleget kérni, de az alku 
szempontjából nem biztos, hogy rossz, mert akkor azt tudjuk mondani, hogy adunk előleget, 
ha ad biztosítékot. 
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Szegvári Ernőné polgármester: Ha biztosítékot kérünk, akkor a nyertesnek van gondja, mert 
a biztosíték nem olcsó. 
 
Dr. Szőllősi Béla közbeszerzési szakértő: Akkor nem lesz kérdés. A biztosíték most benne van 
teljes körűen, ha nem tudja ideadni a biztosítékot, akkor nem fog előleget kérni, ha tud adni 
biztosítékot, nekünk lesz alku szempontjából jobb, ezért gondoltam a 10 %-ot. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A határozati javaslatban felsorolásra került, kinek küldjük ki 
az ajánlati felhívást. Más javaslat? Amennyiben nincs, aki egyetért a közbeszerzési eljárás 
megindításával, a felsorolt ajánlattevőkkel, és hogy a becsült nettó érték 126 millió Ft, kérem, 
kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 188/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy:  „Kötelező önkormányzati feladat ellátásához kapcsolódó ingatlanok felújítása” tárgyú 
projekthez kapcsolódó közbeszerzési eljárás megindítása 
 
188/2014.(IX. 30.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a „Kötelező 
önkormányzati feladat ellátásához kapcsolódó ingatlanok felújítása” tárgyú projekthez 
kapcsolódó közbeszerzési eljárás tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a közbeszerzésekről szóló 
2011. évi CVIII. törvény 122. § (7) bekezdés a) pontja szerinti közbeszerzési eljárást indít, 
amelynek  
tárgya: „Kötelező önkormányzati feladat ellátásához kapcsolódó ingatlanok felújítása”, 
becsült értéke: nettó 126 millió Ft. 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete az ajánlati felhívást az alábbi 
ajánlattevők részére küldi meg:  
- HungaroSun Szolgáltató és Kereskedelmi Bt. (6724 Szeged, Ipoly sor 11/B.), 
- Sebéptech Építőipari és Kereskedelmi Kft. (/727 Szeged, Sallai u. 51.), 
- BODROGI BAU Kft. (6800 Hódmezővásárhely, Mátyás u. 38.), 
- ALP-FAVILL ’96 Építőipari és Kereskedelmi Kft. (6724 Szeged, Kenyérgyári út 4.). 
 
A határozatról értesül:  
- SZTÉMI Építész Iroda Kft. 
  (6726 Szeged, Fő fasor u. 82/A., képviselő: Dr. Szőllősi Béla ügyvezető) 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A harmadik határozati javaslat az ajánlati felhívás 
elfogadásáról szól, ahol szintén kiegészülne a nettó 126 millió Ft becsült értékkel. Kérdés? 
Aki egyetért a határozati javaslatban foglaltakkal, kérem, kézfeltartással jelezze. 
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A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 189/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: Ajánlati felhívás a „Kötelező önkormányzati feladat ellátásához kapcsolódó 
ingatlanok felújítása” tárgyú projekthez kapcsolódó közbeszerzési eljárásban 
 
189/2014.(IX. 30.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a „Kötelező 
önkormányzati feladat ellátásához kapcsolódó ingatlanok felújítása” tárgyú projekthez 
kapcsolódó közbeszerzési eljárás tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete 188/2014.(IX. 30.) KNÖT 
határozatával a közbeszerzésekről szóló 2011. évi CVIII. törvény 122. § (7) bekezdés a) 
pontja szerinti közbeszerzési eljárás megindításáról döntött, amelynek  
tárgya: „Kötelező önkormányzati feladat ellátásához kapcsolódó ingatlanok felújítása”, 
becsült értéke: nettó 126 millió Ft. 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a fenti tárgyú közbeszerzési 
eljárásban az SZTÉMI Építész Iroda Kft. (6726 Szeged, Fő fasor u. 82/A., képviselő: Dr. 
Szőllősi Béla ügyvezető) által elkészített Ajánlati felhívással a mellékelt tartalom szerint 
egyetért. 
 
Az Ajánlati felhívás a jelen határozat mellékletét képezi. 
 
A határozatról értesül: 
- SZTÉMI Építész Iroda Kft. 6726 Szeged, Fő fasor u. 82/A.  
  (képviselő: Dr. Szőllősi Béla ügyvezető) 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Szeretnék arról is szólni, ha elindulnak ezek a felújítások, 
akkor lesznek gondjaink azzal kapcsolatban, hogy hol oldjuk meg a feladatainkat. Kértem 
Hegedűs Sándort, hogy állítson össze egy táblázatot, hogy mely napokon vannak 
rendezvények a művelődési házban. Lehet, majd a Honismereti Kör kérelmének tárgyalásakor 
kellene erről beszélni. Belekerült az ajánlati felhívásba, hogy december végéig nem végezhet 
munkát, meg kell, hogy maradjon december végéig a feladatellátás, és utána igyekszünk más 
intézményekben, például a gondozási központban, az áthelyezett könyvtár Ökrös utcai 
épületében ezeket a feladatokat ellátni. Nem kérünk majd többletidőt az ott dolgozóktól, 
hanem a művelődési ház dolgozói mennek majd át és fogadják a művelődési ház szakköreit, 
de nagytermi rendezvényt nem fogunk tudni tartani, mert időt kell adni a kivitelezőnek is.  
 
Dr. Szőllősi Béla közbeszerzési szakértő: Alapvetően a főbejárat átépítése, ami akadályozza a 
művelődési ház működését, a nyílászárócserét lehet ütemezni, a hőszigetelés elvileg nem 
jelenthet problémát. Nyilván amikor a tetőt leszedik az épületről, akkor nem érdemes ott 
tartani semmit, jobb lenne, ha nem állványok között kellene beengedni az embereket. 
Jeleztük, hogy a karácsonyi ünnepségig bezárólag ne kerüljön sor olyan beavatkozásokra, ami 
zavarja addig a működést. 
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Szegvári Ernőné polgármester: Kérem a kollégákat, hogy újabb hosszabbítási kérelmet 
adjunk be a tető kapcsán a Katasztrófavédelemnek. A közbeszerzési eljárásban ki kell 
választani a bírálóbizottság tagjait. A határozati javaslatban foglaltakhoz képest más javaslat? 
Amennyiben nincs, aki egyetért a 4. számú határozati javaslatban foglaltakkal, a 126 millió Ft 
nettó becsült értékkel történő kiegészítéssel, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 190/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: Bírálóbizottság tagjainak kijelölése a „Kötelező önkormányzati feladat ellátásához 
kapcsolódó ingatlanok felújítása” tárgyú projekthez kapcsolódó közbeszerzési eljárásban 
 
190/2014.(IX. 30.) KNÖT h. 
 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a „Kötelező 
önkormányzati feladat ellátásához kapcsolódó ingatlanok felújítása” tárgyú projekthez 
kapcsolódó közbeszerzési eljárás tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete 188/2014.(IX. 30.) KNÖT 
határozatával a közbeszerzésekről szóló 2011. évi CVIII. törvény 122. § (7) bekezdés a) 
pontja szerinti közbeszerzési eljárás megindításáról döntött, amelynek  
tárgya: „Kötelező önkormányzati feladat ellátásához kapcsolódó ingatlanok felújítása”, 
becsült értéke: nettó 126 millió Ft. 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a fenti tárgyú közbeszerzési 
eljárásban a Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Közbeszerzési Szabályzatának 1.7. c), 
valamint 4. pontja szerint az alábbi 3 főből álló Bírálóbizottságot hozza létre, tagjait az 
alábbiak szerint jelöli ki: 

- a Bírálóbizottság elnöke: Dr. Szőllősi Béla közbeszerzési szakértő, 
      tagjai: Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető, 

          Gábor Vilmos építésztechnikus 
 
A határozatról értesül:  
- Dr. Szőllősi Béla közbeszerzési szakértő 
- Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető 
- Gábor Vilmos építésztechnikus 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
„43-as főút melletti külterületi kerékpárút fejlesztése Kiszombor külterületén” tárgyú 
projekthez kapcsolódó közbeszerzési eljárás 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés, a határozati javaslatok és az ajánlati felhívás a jegyzőkönyv 5. számú melléklete./ 
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Szegvári Ernőné polgármester: „43-as főút melletti külterületi kerékpárút fejlesztése 
Kiszombor külterületén” tárgyú projekthez kapcsolódó közbeszerzési eljárás a következő 
döntési javaslat. Miniszter úr támogatásáról biztosított bennünket és meg is indultak az ezzel 
kapcsolatos ügyintézések, beadtuk a pályázatunkat, kaptunk egy értesítést arról, hogy a 
pályázatot megnyertük, a támogatási szerződést elkezdték előkészíteni, közben nagyon sok 
olyan feladat volt, ami a Földhivatallal függött össze, ki kellett vonni a területet és több 
eljárást kellett lefolytatnunk. Szét kellett bontani a terveket a Magyar Közút és Kiszombor 
Önkormányzata nevére. Jelen pillanatban ott tartunk, hogy a támogatási szerződést készítik 
elő, miután nagyon sürgetett a határidő, illetve az irányító szerveket is, így Kiszombor nevére 
szól majd a támogatási szerződés. De azt is tudjuk, hogyha a konzorciumi szerződést a 
Magyar Közút aláírja, akkor ebbe az eljárásba be kell vonni őket, egy részére, ami a tervekben 
a Magyar Közút nevére szól, ők valósítják meg és a kifizetés is így fog történni. Ami még 
hiányzik, az Állami Földalap és a Vagyonkezelő hozzájárulása. Az engedélyek már jogerősek, 
ilyen szempontból rendben vannak. A hiányzó hozzájárulástól és szerződéstől függetlenül el 
szeretnénk indítani ezt az eljárást, mert a támogatási szerződésben is van egy olyan kezdő 
időpont, ami követendő és el kell kezdeni a beruházást, ezért muszáj lesz ezt az eljárást 
megindítani. Belekerült a felhívásba, hogy a támogatási szerződés megkötése esetén fog 
életbe lépni. Összeállításra került ezzel kapcsolatban az anyag. Itt is először arról kellene 
dönteni, hogy megbízzuk-e a SZTÉMI Építész Iroda Kft-t a közbeszerzési eljárás 
lebonyolításával 1.300.000,- Ft +Áfa összegű megbízási díjért, melyet pályázati forrásból 
biztosítunk. Más javaslat? Aki egyetért azzal, hogy a SZTÉMI Építész Iroda Kft-t bízzuk meg 
a közbeszerzés lebonyolításával 1.300.000,- Ft + Áfa összegű megbízási díjért, kérem, 
kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 191/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: „43-as főút melletti külterületi kerékpárút fejlesztése Kiszombor külterületén” tárgyú 
projekthez kapcsolódó közbeszerzés lebonyolítása 
 
191/2014.(IX. 30.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a „43-as főút 
melletti külterületi kerékpárút fejlesztése Kiszombor külterületén” tárgyú projekthez 
kapcsolódó közbeszerzés lebonyolítása tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának a közbeszerzésekről szóló 2011. évi CVIII. 
törvény 121. § (1) bekezdés b) pontja szerinti közbeszerzési eljárást kell lefolytatnia „43-as 
főút melletti külterületi kerékpárút fejlesztése Kiszombor külterületén” tárgyú projekthez 
kapcsolódóan, ezért ezen közbeszerzési eljárás lebonyolításával megbízza az SZTÉMI Építész 
Iroda Kft-t (6726 Szeged, Fő fasor 82/A., képviselő: Dr. Szőllősi Béla ügyvezető) – az 
árajánlatának megfelelően – 1.300.000,- Ft + ÁFA összegű megbízási díjért.  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 1.300.000,- Ft + ÁFA 
összeget pályázati forrásból biztosítja. 
 
A Képviselő-testület felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert a megbízási szerződés 
aláírására. 
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A határozatról értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- SZTÉMI Építész Iroda Kft. 6726 Szeged, Fő fasor 82/A. 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A következő határozati javaslat a közbeszerzési eljárás 
megindításáról szól. Kérdés? Aki egyetért a 2. számú határozati javaslatban foglaltakkal, 
kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 192/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy:  „43-as főút melletti külterületi kerékpárút fejlesztése Kiszombor külterületén” tárgyú 
projekthez kapcsolódó közbeszerzési eljárás megindítása 
 
192/2014.(IX. 30.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a „43-as főút 
melletti külterületi kerékpárút fejlesztése Kiszombor külterületén” tárgyú projekthez 
kapcsolódó közbeszerzési eljárás tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a közbeszerzésekről szóló 
2011. évi CVIII. törvény 121. § (1) bekezdés b) pontja szerinti közbeszerzési eljárást indít, 
amelynek  
tárgya: „43-as főút melletti külterületi kerékpárút fejlesztése Kiszombor külterületén”, 
becsült értéke: nettó 142,2 millió Ft. 
 
A határozatról értesül:  
- SZTÉMI Építész Iroda Kft. 
  (6726 Szeged, Fő fasor u. 82/A., képviselő: Dr. Szőllősi Béla ügyvezető) 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A következő határozati javaslat az ajánlati felhívás 
elfogadásáról szól. Átadom a szót Dr. Szőllősi Bélának. 
 
Dr. Szőllősi Béla közbeszerzési szakértő: Mint az előző közbeszerzési eljárásnál említettem, 
150 millió Ft az értékhatár a nyílt eljárásnál, ez 142,2 millió Ft. Sok aszfaltos céget ismerünk, 
de ezt mégis egy országos merítésűvel jobb lenne megpályáztatni, ezért az a javaslat, hogy 
nyílt eljárásban kerüljön kiírásra, és ne is legyen korlátozva az árbevételek tekintetében az 
ajánlattevők köre. Azt kell tudni, hogy nettó 1 milliárd Ft alap árbevételű cégekre le lehetne 
korlátozni, de az összes útépítő cég szerintem nettó 1 milliárd Ft felett van éves szintű 
bevételben, vagy aki alatta van, nem is érdekes. Az első javaslat, hogy nyílt eljárás legyen. Az 
ajánlati felhívás kiküldésre került a testület számára. Pontosításokat tettem utólag bele. Az 
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egyik, hogy az előleg visszafizetési biztosíték mértékét a törvény szerint beidéztük, hogy 30 
% előleget köteles biztosítani az önkormányzat szállítói finanszírozás esetén. Ez azt jelenti, 
hogy maga az állam fizeti közvetlenül magát az előleget, de ebben az esetben nem a teljes 
előlegre kell biztosítékkal rendelkezni, csak a 30 % 2/3-ára, magyarul 20 %-ra, 10 %-ra nem 
kell előleget biztosítani. Megengedi még a törvény, hogy tulajdonosi kézfizető-kezességet is 
lehet nyújtani, ezért a Kbt. 126. § b) pontja alapján fogjuk kérni az ajánlati biztosítékot a 
támogatási összeg 20 %-ának mértékéig. Lepontosítottam a 60 hónapos garanciát és 5 %-os 
jótállási biztosítékot és pontosításra került, hogy a 126. § (6) bekezdés a) pontja alapján a 
nyertes ajánlattevő választ vagy pénzt hagy itt, vagy bankgaranciát ad vagy biztosíték 
garanciát, vagy valamilyen egyéb módon biztosítja az önkormányzatot azért, hogy bármi 
előfordul az 5 év alatt, akkor ez ebből megoldható legyen. Az ajánlati felhívás feladásától 
számít a 60 hónap, illetve szintén kijavításra került a felelős műszaki vezetőre vonatkozó 
rendelkezés annak megfelelően, ahogy most nevezi a rendelet a felelős műszaki vezetőt. Az 
ajánlatkérési dokumentációért 150.000,- Ft ellenértéket írtam, ezt csak a nyertes ajánlattevő 
köteles megfizetni, amennyiben eredményes az eljárás. Kiegészítésre került, hogy MKK 
számmal és felelősségbiztosítással kell rendelkeznie az ajánlattevőnek. Polgármester 
asszonnyal beszéltük, hogy az első szakaszban meg kell oldani a víztelenítés kérdését és ez is 
bekerült a felhívásba. Meg van határozva, hogy mi az első ütem és ezzel párhuzamosan el kell 
készíteni, hogy bármiféle vízbetörés történne az építési területre, azt meg kell akadályozni, 
mert elég rövid a határidő, május végéig be kellene fejezni a beruházást. Úgy állapítottuk meg 
a határidőket, mert szoros elszámolás alatt vagyunk, kifutunk az EU-s források időszakából, 
most már nem sok mozgási lehetőség van, és ezért már most gondoskodni kell arról, hogy itt 
folyamatos munkavégzés történjen a tél folyamán. A határidőket úgy próbáltuk megállapítani, 
ha április közepéig be is zárnak az aszfaltozó cégek, május közepére át tudják húzni az 
egészet. Alapvetően a töltés- és a szerkezetépítés fontos ebből a szempontból. Bekerült a 
Magyar Közút is, mint aki nevében is lefolytatjuk az eljárást. Úgy fog kinézni a szerződés, 
hogy háromoldalú lesz a megállapodás, a Magyar Közút is szerződő félként benne lesz, meg 
lesz osztva a két összeg, hogy mi a Magyar Közútra és mi az Önkormányzatra eső résznek az 
összege. Tapasztalataim alapján delegálni fognak egy saját műszaki ellenőrt, pontosabban a 
részükről adnak egy olyan szakembert, akit műszaki ellenőrnek neveznek, de nem veszi át azt 
a kötelezettséget és jogosultságot sem, csak képviseli a műszaki érdekeiket. A szerződésbe 
belekerül egy olyan melléklet, ami az ő munkavédelmi előírásukat tartalmazza. Információim 
szerint majd a támogatási szerződést ennek megfelelően módosítani kell, ez egy későbbi lépés 
lesz. Azt az információt kaptuk a közreműködő szervezettől, hogy a jelenlegi tervezet 
támogatási szerződést figyelembe véve indítsuk el az eljárást.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Köszönjük. Beleírtuk az ajánlati felhívásba, hogy a haleszi 
buszmegálló és a bekötőút közötti szakaszt elkezdhetik. Azon is el lehet gondolkodni, hogy 
egészen a körforgalomig átadni a területet. Május végéig be kell fejezni, nem szokott kijönni a 
Maros, de mindenképpen a vízelvezetéssel kell kezdeni, a földművet jó volna minél előbb 
megépíteni. Ha át tudnánk adni egészen a körforgalomig, az gondot jelentene majd a 
kerékpárosoknak, mert ki kell menni a Régi Makói utcán az elkerülő útig és onnan tud a 
másik szakaszra rámenni. Jelenleg nem ez van most az ajánlati felhívásban, csak a haleszi 
buszmegállóig van benne a kisállomástól, az is egy elég nagy szakasz. Vélemény? 
 
Balázs Zoltán képviselő: A határidő a Magyar Közutat is érinti? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Igen. 
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Dr. Szőllősi Béla közbeszerzési szakértő: Az Önkormányzat folytatja le az eljárást, köti meg a 
szerződést, csak pénzügy-technikailag át kell „folyatni” a Magyar Közúton. Semmit nem 
fognak keresztbetenni, ez az eddigi tapasztalat. Az engedélyek külön bontva már megvannak, 
a Magyar Közút nevére szóló is. Benne van a határozati javaslatban, ha az ajánlati felhívást 
javítani kell, akkor azt a polgármester asszony megteheti? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nincs benne. Ki kellene egészíteni ezzel a felhatalmazással, 
mert szorosak a határidők, ha bármi csúszik, a támogatási szerződéssel összhangban kellene 
lenni. Ha javításokat kell tenni, kellene a testület hozzájárulása, hogy ezeket megtehessem, ne 
kelljen ezért testületi ülést összehívni. 
 
Dr. Szőllősi Béla közbeszerzési szakértő: A hirdetményt fel kell adni a hirdetményt kezelő 
rendszerben, most újra kötelező a hirdetmény ellenőrzése. Mivel 300 millió Ft alatti a 
beruházás, így nem kell az NFÜ-vel előzetesen jóváhagyatni, ami kiváltaná ezt az ellenőrzést, 
mindig szoktak visszaküldeni hiánypótlást. Ezek a hiánypótlások technikai jellegűek. 
Alapjaiban nem változna meg a felhívás.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kérdés? Aki egyetért a 3. számú határozati javaslatban 
foglaltakkal, az ajánlati felhívás elfogadásával az elhangzott módosításokkal és egyetért a 
felhatalmazással, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 193/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: Ajánlati felhívás a „43-as főút melletti külterületi kerékpárút fejlesztése Kiszombor 
külterületén” tárgyú projekthez kapcsolódó közbeszerzési eljárásban 
 
193/2014.(IX. 30.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a „43-as főút 
melletti külterületi kerékpárút fejlesztése Kiszombor külterületén” tárgyú projekthez 
kapcsolódó közbeszerzési eljárás tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete 192/2014.(IX. 30.) KNÖT 
határozatával a közbeszerzésekről szóló 2011. évi CVIII. törvény 121. § (1) bekezdés b) 
pontja szerinti közbeszerzési eljárás megindításáról döntött, amelynek  
tárgya: „43-as főút melletti külterületi kerékpárút fejlesztése Kiszombor külterületén”, 
becsült értéke: nettó 142,2 millió Ft. 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a fenti tárgyú közbeszerzési 
eljárásban az SZTÉMI Mérnöki Iroda Kft. (6726 Szeged, Fő fasor u. 82/A., képviselő: Dr. 
Szőllősi Béla ügyvezető) által elkészített Ajánlati felhívással a mellékelt tartalom szerint 
egyetért. 
 
A Képviselő-testület felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert, hogy amennyiben a 
Közbeszerzési Hatóság Hirdetmény Ellenőrzési Főosztály által az Ajánlati felhívás 
hiánypótlása szükséges, azt megtegye. 
 
Az Ajánlati felhívás a jelen határozat mellékletét képezi. 
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A határozatról értesül: 
- SZTÉMI Építész Iroda Kft. 6726 Szeged, Fő fasor u. 82/A.  
  (képviselő: Dr. Szőllősi Béla ügyvezető) 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A 4. számú határozati javaslat a bírálóbizottságról szól. 
Kérdés? Aki egyetért a határozati javaslatban foglaltakkal, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 194/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: Bírálóbizottság tagjainak kijelölése a „43-as főút melletti külterületi kerékpárút 
fejlesztése Kiszombor külterületén” tárgyú projekthez kapcsolódó közbeszerzési eljárásban 
 
194/2014.(IX. 30.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a „43-as főút 
melletti külterületi kerékpárút fejlesztése Kiszombor külterületén” tárgyú projekthez 
kapcsolódó közbeszerzési eljárás tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete 192/2014.(IX. 30.) KNÖT 
határozatával a közbeszerzésekről szóló 2011. évi CVIII. törvény 121. § (1) bekezdés b) 
pontja szerinti közbeszerzési eljárás megindításáról döntött, amelynek  
tárgya: „43-as főút melletti külterületi kerékpárút fejlesztése Kiszombor külterületén”, 
becsült értéke: nettó 142,2 millió Ft. 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a fenti tárgyú közbeszerzési 
eljárásban a Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Közbeszerzési Szabályzatának 1.7. c), 
valamint 4. pontja szerint az alábbi 3 főből álló Bírálóbizottságot hozza létre, tagjait az 
alábbiak szerint jelöli ki: 

- a Bírálóbizottság elnöke: Dr. Szőllősi Béla közbeszerzési szakértő, 
      tagjai: Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető, 

          Gábor Vilmos építésztechnikus 
 
A határozatról értesül:  
- Dr. Szőllősi Béla közbeszerzési szakértő 
- Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető 
- Gábor Vilmos építésztechnikus 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
2. Napirend 
Polgármesteri jelentés. 
Előadó: Szegvári Ernőné 
    polgármester 
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Szegvári Ernőné polgármester: A következő napirend a polgármesteri jelentés. 
• Augusztus 29-én szennyvíztársulás ülésén voltam. 
• Szeptember 30-án a Sportcsarnok garanciális felülvizsgálata volt a KLIK-kel 

közreműködve. Egy szivattyúval volt a probléma, az sem az ő hibájukból. A felső 
szinten akkora ütés érte a vezetéket egy tekegolyó által, hogy behorpadt, ki kell 
cseréltetni és kell oda tenni egy védőburkolatot, ami többletköltséget fog jelenteni, ez 
okozta a szivattyú problémát is. Délután Többcélú Társulás Mikrotérségek ülésén 
voltam.  

• Szeptember 4-én a horgászok hívták meg a támogatóikat egy vacsorára a Rónay-
kúriába.  

• Szeptember 9-én Ferencszállással és Klárafalvával együttes társulási ülés volt a közös 
intézményfenntartó társulás miatt. Délután az idősek szüreti mulatságán voltunk.  

• Szeptember 10-én Többcélú Társulás ülése volt, majd Ivóvízminőség-javító Társulás 
ülése. Helyszíni bejárást tartottunk a szennyvízátemelők helyszínein. Ezzel 
kapcsolatban lesz előterjesztés is. 

• Szeptember 11-én a kerékpárút pályázattal kapcsolatban tartottunk megbeszélést. 
• Szeptember 13-14-én falunap volt. Voltak kisebb hibák, de nagy hiba volt, hogy esett 

az eső, azért minden programot meg tudtunk tartani. 
• Szeptember 15-én a Víziközmű Kft. Felügyelő Bizottság ülésén voltam. Ezen a napon 

keresett meg az Alföldvíztől Varga Ferenc és Németh Csaba, az együttműködésről 
beszélgettünk, hogy milyen eljárások keretében hogyan cserélnek, hogyan jelzik azt, 
hogy ez olyan munka, amit a bérleti díjjal szemben el kell számolni, mi ennek az 
eljárási módja.  

• Szeptember 17-én a csatorna beruházás záró rendezvényén vettem részt Makón. 
• Szeptember 19-én Maroslelén voltam falunapon. 
• Szeptember 22-én szennyvíztársulás ülésén voltam, valamint ezt követte a Víziközmű 

Kft. tulajdonosi taggyűlése. 
• Szeptember 23-án állampolgársági esküt tartottunk. 
• Szeptember 26-án a megyei közgyűlés ünnepi záró ülésére mentem el. 
• Szeptember 29-én Ivóvízminőség-javító Társulás nyitó rendezvénye volt Makón, ami 

egyben alapkőletétel is volt. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Továbbá arról is szeretnék beszámolni, hogy vizsgálatok 
voltak a hivatalban. A Kormányhivatal ellenőrizte Furujásné kolléganőnek a feladatellátását, 
és nagyon szép jegyzőkönyvet kaptunk. Igazán nagyon örültünk ennek. Dr. Fényes Zsuzsa 
gyámügyi és gyermekvédelmi ügyintéző végezte ezt a vizsgálatot és az összegzésben az 
szerepel, hogy az ellenőrzés során megállapította, hogy Kiszombor nagyközség jegyzőjénél az 
ügyfelek érdekeit és jogszabályi rendelkezéseket messzemenően figyelembe vevő, magas 
színvonalú gyámhatósági munka folyik. A döntéshozatal kapcsán apróbb hiányosságok 
merültek csak fel. A jellemzően eljárás jogi jellegű pontosítások átvezetése a gyakorlatban 
nem okozhat nehézséget. Megjegyezte, hogy a gyámhatósági munkát nehezítette, hogy az 
érintett ügytípusokat érintően a jogszabályi háttér egy része 2013. január 1-től, április 1-től, 
július 1-től, szeptember 1-től, október 1-től és november 15-től is módosult. A megváltozott 
rendelkezéseket figyelemmel kísérték, alkalmazták. Köszönjük meg munkatársunknak, jegyző 
úrnak ezt a szép munkát. Még arra is kitér a jegyzőkönyv, hogy követünk egy olyan eljárási 
rendet, hogy kiértesítjük az ügyfelet amikor a rendszeres gyermekvédelmi támogatásának 
időpontja közeledik, ez egyébként jogszabály szerint nem kötelező. Ez egy plusz, amit a 
jogszabály nem is ír elő. Volt még egy vizsgálat a NAV-nál, mivel egy nagyobb összegű Áfá-t 
igényeltünk vissza és ilyenkor az a szokás, hogy vizsgálják az adott időszak számlaforgalmát 
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és az adó megállapítását, ez is rendben volt. Tegnap voltak bent a kolléganők és kapták vissza 
az anyagokat és a jegyzőkönyvet. Köszönjük szépen a pénzügyeseknek is ezt a nagyszerű 
munkát, mert az ellenőrzésen mindent rendben találtak. A haleszi buszmegállónál nem ég az 
egyik lámpatest, jeleztük, cserélni fogják. Makó térségben az ügyeleti ellátás a 17 település 
együttműködésével valósul meg és OEP finanszírozásból defibrillátorokat tudtunk vásárolni, 
úgy, hogy mikrotérségenként 1-1 jutott. Kiszomborra is került, itt is van már az eszköz, ami 
félautomata, nem engedi a defibrillálást, csak akkor, ha szükség van. Ezt szeretnénk 
elhelyezni egy forgalmas helyen, amely hely viszonylag nagy nyitva tartással működik, ez 
lesz majd a CBA-bolt. Nagyon együttműködő volt a vezető is, illetve két ott dolgozó 
hölgynek is megköszönjük a közreműködését, akik majd képzést kapnak, lesz ezzel 
kapcsolatban szombati napokon egy előképzés, amit a mentősök fognak tartani. A két hölgy: 
Gera Ibolya és Kiss Krisztina. Elvállalták, hogy elmennek erre a képzésre, és ha kell, 
használni is fogják a gépet. Bízunk benne, hogy erre nem kerül sor. Dr. Kiss Katalinnál is van 
a korábbi beszerzésünk eredményeként. Nagyon bátor volt a két hölgy, hogy elvállalták és 
eljárnak a tanfolyamra, és működtetni is fogják, ha kell. Köszönjük szépen nekik. Ennyi lett 
volna a polgármesteri jelentés. Kérdés, észrevétel, vélemény? 
 
Balázs Zoltán képviselő: Tábla majd jelezni fogja, hogy ott van defibrillátor? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Majd jelezni fogja, de még jelenleg a hivatalban van. Amikor 
megkapták a képzést, akkor az újságban is megjelentetjük.  
 
Balázs Zoltán képviselő: A volt bisztró előtti két lámpa nem megfelelően világít. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Jelezni fogjuk. Észrevétel? 
 
Balázs Zoltán képviselő: Nagyon jó volt a rendezvény.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: A művelődési ház tájékoztatójában bővebben van erről írva, 
ott is ki lehet majd fejteni a véleményt. Kérdés? Amennyiben nincs, aki elfogadja a 
polgármesteri jelentést, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 195/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy:  Polgármesteri jelentés elfogadása 
 
195/2014.(IX. 30.) KNÖT. h 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2014. szeptember 30-ai 
testületi ülés polgármesteri jelentését elfogadta. 
 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
2. Napirend 
Rendelettervezetek. Döntési javaslatok. 
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- Az Önkormányzat 2014. évi költségvetéséről szóló 6/2014.(II. 26.) önkormányzati 
rendelet módosítása 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés, a rendelet-tervezet, a hatásvizsgálati lap és az indokolás a jegyzőkönyv 6. számú 
melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az Önkormányzat 2014. évi költségvetéséről szóló 
6/2014.(II. 26.) önkormányzati rendelet módosítása. Köszöntöm Szabóné Tamás Juliannát, a 
közgazdasági csoportvezetőt. Szóbeli kiegészítést kíván-e tenni? 
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: Szóbeli kiegészítésem nincs. Ha 
kérdés van, szívesen válaszolok. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A választás lebonyolításához mindig kap egy pénzösszeget a 
hivatal. Nálunk az a szokás, hogy a delegált tagok számára is biztosítva van az étkeztetés. 
Most is lesznek delegáltak pártok részéről, illetve magánszemély is delegált. Elég szűkös 
szokott lenni a költségvetés ehhez. Tudna-e esetleg az önkormányzat képviselő-testülete 
valamennyi pénzzel hozzájárulni, hogy ezt biztosítani lehessen? 
 
Bacsa György alpolgármester: Mekkora összegről van szó?  
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: 49 fő van összesen a bizottságokban. 
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: Kb. 1.000,- Ft-ért szoktunk ebédet 
rendelni. 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Az a gyakorlat, hogy nem szoktunk különbséget tenni, hogy valaki 
választott vagy delegált tag. Mostanában az a tendencia, hogy egyre több delegált van, a jelölő 
szervezetek 2 főt is delegálhatnak és sokan élnek is vele. Eléggé felduzzadnak a bizottsági 
létszámaink. Úgy gondolom, hogy gondoskodni kellene a napi ellátásukról. Reggel 
szendvicset és kávét kapnak, délben egy menüt 1.000,- Ft körüli összegben. Amit a központi 
költségvetés biztosít, az talán a szendvicsre elég.  
 
Bacsa György alpolgármester: Kb. 50.000,- Ft-ról lenne szó? 
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: Plusz járulék, mert személyi 
juttatásnak minősül.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: A hivatal költségvetését kellene megemelni a tartalék terhére. 
Mekkora összeg legyen? 
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: 50.000,- Ft plusz 25.000,- Ft járulék. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: 75.000,- Ft-tal kellene megemelni a hivatal előirányzatát. 
Kérdés a rendelet módosításával kapcsolatban? Ha nincs, aki egyetért a rendelet 
módosításával az elhangzott kiegészítéssel, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal megalkotta 16/2014. önkormányzati 
rendeletét. 
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Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 
16/2014. (X. 1.) önkormányzati rendelete 

az Önkormányzat 2014. évi költségvetéséről szóló 6/2014.(II. 26.) önkormányzati 
rendelet módosításáról 

 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete az Alaptörvény 32. cikk 
(2) bekezdésében meghatározott eredeti jogalkotói hatáskörben, az Alaptörvény 32. cikk 
(1) bekezdés f) pontjában meghatározott feladatkörében eljárva a következőket rendeli 
el: 
 

1. § 
 

Az Önkormányzat 2014. évi költségvetéséről szóló 6/2014.(II. 26.) önkormányzati rendelet (a 
továbbiakban: R.) 2. melléklete az alábbiak szerint változik: 
 
Kiegészítő támogatás működőképesség megőrzésére nő     2.838 e Ft 
Működési célú központosított előirányzatok nő      2.261 e Ft 
Felhalmozási célú központosított előirányzatok nő      7.919 e Ft 
Működési célú támogatás TB pénzügyi alapokból csökken        936 e Ft 
 
Így a költségvetési főösszeg 717.902 e Ft-ra változik. 
 

2. § 
 
Az R. 3/1. melléklete az alábbiak szerint változik: 
I. cím 1. alcím 
Önkormányzati jogalkotás kiadási előirányzata nő    392 e Ft 
ebből  dologi kiadás nő  392 e Ft 
 
I. cím 8. alcím  
Fogorvosi alapellátás kiadási előirányzata csökken    686 e Ft 
ebből  dologi kiadás csökken 686 e Ft 
 
I. cím 9. alcím 
Család- és nővédelmi egészségügyi szolgáltatás kiadási előirányzata nő    27 e Ft 
ebből  személyi jellegű kiadás nő  21 e Ft 
  szociális hozzájárulási adó nő   6 e Ft 
 
I. cím 12. alcím 
Könyvtári szolgáltatás kiadási előirányzata nő       80 e Ft 
ebből  személyi jellegű kiadás nő  64 e Ft 
  szociális hozzájárulási adó nő 16 e Ft 
 
I. cím 13. alcím 
Művelődési ház kiadási előirányzata nő        51 e Ft 
ebből  személyi jellegű kiadás nő  40 e Ft 
  szociális hozzájárulási adó nő 11 e Ft 

 
3. § 

 
Az R. 3/2. melléklete az alábbiak szerint változik: 
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II. cím Polgármesteri Hivatal kiadási előirányzata nő   2.492 e Ft 
ebből  személyi jellegű kiadás nő  2.268 e Ft 
  szociális hozzájárulási adó nő    624 e Ft 
  dologi kiadás csökken     400 e Ft 
 
III. cím 
Óvodai nevelés kiadási előirányzata nő        254 e Ft 
ebből  személyi jellegű kiadás nő  200 e Ft 
  szociális hozzájárulási adó nő   54 e Ft 
 

4. § 
 
Az R. 3/3. melléklete az alábbiak szerint változik: 
I. cím 14. alcím 
Szociálpolitikai juttatások 
11. Rendszeres gyermekvédelmi kedvezményben részesülők 
természetbeni támogatása nő       1.288 e Ft 
 

5. § 
 
Az R. 3/4. melléklete az alábbiak szerint változik: 
I. cím 15. alcím 
Pénzeszközátadás kiadási előirányzata nő 
7. Kiszombor Térségi Szociális, Gyermekjóléti és  
Óvodai Önkormányzati Társulás nő         880 e Ft 
 

6. § 
 
Az R. 3/5. melléklete az alábbiak szerint változik: 
I. cím 16. alcím 
Kiemelt felújítási kiadások előirányzata nő     2.221 e Ft 
2. Művelődési ház felújítása nő      432 e Ft 
3. Polgármesteri Hivatal épületének felújítása 1.421 e Ft 
4. Könyvtár épületének felújítása nő      368 e Ft 
 

7. § 
 
Az R. 3/6. melléklete az alábbiak szerint változik: 
I. cím 17. alcím 
Kiemelt beruházási kiadások előirányzata nő 
8. Térfigyelő kamerarendszer kiépítése     7.919 e Ft 
 

8. § 
 
Az R. 3/8. melléklete az alábbiak szerint változik: 
1. Általános tartalék csökken       2.836 e Ft 
 

9. § 
 
Ez a rendelet a kihirdetése napját követő napon lép hatályba.  



 25 

Szegvári Ernőné sk.      Dr. Kárpáti Tibor sk. 
    polgármester       jegyző 

 
 
/Szirbik Imre képviselő távozott, így a képviselő-testület 5 fővel folytatja munkáját./ 
 
- II. számú fogorvosi körzet finanszírozásának lezárása 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés és a határozati javaslat a jegyzőkönyv 7. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: II. számú fogorvosi körzet finanszírozásának lezárása. 
Kérdés? Aki egyetért a határozati javaslatban foglaltakkal, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 5 igen szavazattal meghozta 196/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: II. számú fogorvosi körzet finanszírozásának lezárása 
 
196/2014.(IX. 30.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a II. számú 
fogorvosi körzet finanszírozásának lezárása tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a II. számú fogorvosi körzet 
finanszírozásának lezárására és a teljesítmény-finanszírozás megelőlegezésére tekintettel 
akként határoz, hogy a 2 hónap teljesítmény-finanszírozás összegét, azaz 250.000,- Ft-ot Dr. 
Gyergyóújfalvi-Lázár István, a Kiszombor-Ferencszállás-Klárafalva települések egységes 
fogorvosi körzetét ellátó vállalkozó fogorvos felé megtéríti. 
 
A Képviselő-testület a fenti összeget az Önkormányzat 2014. évi költségvetésében a 
tartalékkeret terhére biztosítja. 
 
A határozatról értesül: 
- Dr. Gyergyóújfalvi-Lázár István fogszakorvos 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- Az Alföldvíz Zrt-vel megkötött bérleti-üzemeltetési szerződés módosítása 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés, a határozati javaslat, a megkeresés, a bérleti-üzemeltetési szerződés közműves 
ivóvízellátásra módosításokkal egységes szerkezetben és az árjegyzék a jegyzőkönyv 8. számú 
melléklete./ 
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Szegvári Ernőné polgármester: Az Alföldvíz Zrt-vel megkötött bérleti-üzemeltetési 
szerződés módosítása a következő döntési javaslat. Az ivóvízre vonatkozó szerződést azért 
szükséges módosítani, mert benne volt csatorna is, a Makó és Kiszombor közötti átkötő 
szakasz, a közműfejlesztési hozzájárulást pontosítják, valamint árjegyzék alapján történik a 
hibajavítás. Ez azért jobb, mert a közvetlen önköltséget nem tudják lekövetni. Időszakok 
vannak, azonnal számítani kell, és így könnyebb eljárást jelentene számukra. Le van írva a 
szerződésben, hogy hány méter vezetéket számláznak a bérleti díjjal szemben. 2.921.000,- Ft 
éves bérleti díjat fizetnek. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Ennek a terhére javítanak? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ennek a terhére. Ha bizonyos hosszúságú vezeték szakasz 
fölé megy, például házaknál eltörik a bekötés, annak a javítása olyan munkának minősül, 
amely elszámolásra kerül a bérleti díjjal szemben. 
 
Balázs Zoltán képviselő: A számlát hogyan támasztják alá? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Árjegyzék alapján plusz 3 %. Amikor itt voltak az 
Alföldvíztől, akkor ezt végigbeszéltük. Fotódokumentációval, azonnali e-maillel jeleznek, 
helyszíni szemlére is van lehetőség. Azonnal kezelik a problémát dokumentáltan. Probléma 
van a kastély sarkánál is, megoldást kell keresni, mert olyan csőtörés van, ami alapján hozzá 
kellene nyúlni az aszfalthoz, lehet új szakaszt kellene kiépíteni, hogy ez a probléma 
megoldódjon. Meg fogjuk beszélni.  
 
Balázs Zoltán képviselő: A bérleti díj összege eddig elég volt a javításokra? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Úgy tűnik, hogy elég. Ha nagyobb volumen van, akkor azt a 
másik év terhére megelőlegezik. Kérdés a szerződés módosításával kapcsolatban? 
Amennyiben nincs, aki egyetért a szerződés módosításával a határozati javaslatnak 
megfelelően, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 5 igen szavazattal meghozta 197/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: Az Alföldvíz Zrt-vel megkötött bérleti-üzemeltetési szerződés módosítása  
 
197/2014.(IX. 30.) KNÖT h. 

HATÁROZAT  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta az Alföldvíz 
Zrt-vel megkötött bérleti-üzemeltetési szerződés módosítása tárgyú előterjesztést és az alábbi 
döntést hozta: 
 
1. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete 157/2013.(V. 30.) KNÖT 
határozatával akként határozott, hogy a település víziközmű-rendszerének üzemeltetését az 
Alföldvíz Zrt.-vel létesítendő, a víziközmű-szolgáltatásról szóló 2011. évi CCIX. törvény 15. 
§ (2) bekezdésének c) pontja alapján bérleti üzemeltetési jogviszony útján kívánja biztosítani. 
A Kiszombor Nagyközség Önkormányzata és az Alföldvíz Zrt. között létrejött bérleti-
üzemeltetési szerződést a Magyar Energetikai és Közmű-szabályozási Hivatal 2228/2013. 
számon jóváhagyta. 
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2. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a – közműves 
ivóvízellátásra vonatkozó - bérleti-üzemeltetési szerződést az Alföldvíz Zrt. 
kezdeményezésére, közös megegyezéssel módosítja, azt a módosításokkal egységes 
szerkezetben a jelen határozat melléklete szerinti tartalommal határozza meg.  
 
3. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza Szegvári 
Ernőné polgármestert, hogy képviseletében és nevében a módosításokkal egységes 
szerkezetbe foglalt – közműves ivóvízellátásra vonatkozó - bérleti-üzemeltetési szerződést a 
határozat mellékletének megfelelő tartalommal aláírja. 
 
A határozatról értesül:  
- Alföldvíz Zrt.  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár  
 
 

Bacsa György alpolgármester: Hogy áll a felszámolása a Makó-Térségi Víziközmű Kft-nek? 
Arról volt szó, hogy 60-80 millió Ft-os tőke maradt bent, amikor megszűnt. Tudomásom 
szerint a Toldi utcán a hatalmas épületben alig dolgoznak és annak az épületnek a fenntartása 
most ebből a pénzből fog elmenni? Mikor lesz várhatóan vége a felszámolásnak és ebből a 
megtakarított pénzből mennyi fog még erre elmenni? Közel egy éve tart már a felszámolás.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Elindult az eljárás a legrövidebb határidőket figyelembe 
véve, mert mérlegeket, leltárakat kell csinálni, ezek elkészültek és december 31-ével fog 
megszűnni a cég. Ezt rövidebb határidővel nem lehetett. 
 
Bacsa György alpolgármester: Fél év alatt a Gabonamagot felszámolták. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Itt végelszámolás van, ez is kb. fél év lesz. Meg tudom majd 
mondani pontosan, hogy mikor kapta meg a végelszámoló a titulust. Medgyesi Pál, most nem 
igazgatóként vesz benne részt, hanem felszámoló. Megvoltak a leltárak, a mérleg és december 
31-ével fog megszűnni a cég. Valóban lesz ott olyan pénz, ami kioszthatóvá válik, ez akkor 
történik meg, ha jól tudom, amikor a NAV megvizsgálta. Jövő évben várható NAV vizsgálat. 
Ezt követően kiosztásra kerül tulajdonosi arányban. Felajánlották az Alföldvíznek megvételre 
a Lonovics sugárúton lévő épületet, mert bérelték. Most vannak a tárgyalások ez ügyben. 
Értékbecslő, Makó város, a társulás, tehát kérnek több oldalról is értékbecslést és bízunk 
benne, hogy meg fogja vásárolni az Alföldvíz. A másik épülettel gondok vannak. Rákerül 
majd a társtulajdonosok nevére, amikor felszámolják majd a céget. Nincs senki, aki megvenné 
az épületet. Benne vannak a berendezések, úgy döntött a tulajdonosi tanács, hogy az abban 
lévő bútorokat bent kell tartani, hogy hátha a vevő számára alkalmasabbá válik, és jobb 
pozícióban lehet eladni. Sajnos, ha nevünkre kerül, akkor biztosítani kell ennek az épületnek a 
költségeit. A felosztáskor ezt a költséget el kell különíteni és meg kell kérni Makót, hogy 
gondoskodjon az épületről. Vevője sajnos nincs jelben ennek az épületnek, hirdetni lehet.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Miért nem vette át ezt az új épületet az Alföldvíz? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nincs rá szüksége. Úgy tudom, hogy Vásárhelyen vásároltak 
ingatlant és odakerült az üzemmérnökség. A Lonovics sugárút alatti épület elegendő. A Toldi 
utcai épületet még 2000-ben újították fel. Folyamatban van, ezek a legrövidebb idők.  
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- Az Alföldvíz Zrt-vel a közműves szennyvízelvezetésre megkötendő bérleti-üzemeltetési 
szerződés 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés, a határozati javaslat, a megkeresés, a bérleti-üzemeltetési szerződés közműves 
szennyvízelvezetésre a jegyzőkönyv 9. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az Alföldvíz Zrt-vel a közműves szennyvízelvezetésre 
megkötendő bérleti-üzemeltetési szerződés. Bekerült a szerződésbe, hogy a bérleti díj 8,50 
Ft/m3 a csatornára. A tisztítóra 6,50 Ft/m3 lesz a bérleti díj. A tisztítótelep nem került 
Kiszombor önkormányzat tulajdonába, ugyanakkor Kiszombor szennyvizét fogadja. Nem 
lehet Kiszombornak kiszámlázni a szennyvíztisztító bérleti díját, mert ezzel szemben nem 
tudunk felújítást és karbantartást könyvelni. Születik majd egy mellékszerződés, mert senki 
nem tudja jelen pillanatban, hogy akár a 8,50 Ft, ami a csatornára szolgál, vagy az a 6,50 Ft, 
ami tisztítóra szolgál, elég lesz-e a pótlási értékre. A pótlási érték az amortizáció lenne, ami 
lényegesen nagyobb, 200,- Ft/m3 körüli összeg, attól nagyon messzire tartunk, itt van mellette 
a rezsicsökkentés. Amortizációt elszámolni a szennyvízben nem lehet, hogyha rezsicsökkentés 
is van. Igazán a pótlási érték ezt jelentené, hogy évek alatt, ha majd újjá kell építeni, akkor 
rendelkezésre álljon egy összeg. Most jelen pillanatban, hogy ez mire lesz elegendő, nincs 
rálátásunk. Ennyi az összeg, amit az Alföldvíz fizetni tud. Bízunk abban, hogy nagyon jó 
csatornahálózat épült meg, nem lesz vele sok probléma. A problémásabb talán a tisztító, mert 
ott vannak olyan műszaki berendezések, ahol talán meghibásodások lehetnek. 
 
/Szirbik Imre képviselő megérkezett, így a képviselő-testület 6 fővel folytatja munkáját./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A mellékszerződés arról szól, hogy ha valami lényeges 
felújítás szükséges a szennyvíztisztítónál, akkor mindenki fogyasztás-arányosan a meglévő, 
Alföldvíz által fizetett 6,50 Ft/m3 felett még hozzájárul vagy állami támogatásokat, 
pályázatokat von be. Most nem látszik az újrapótlásnak a forrása ebben a szerződésben.  
 
Bacsa György alpolgármester: A 9,50 Ft jobb lenne. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Jobb lenne. Kérdés, észrevétel, vélemény? Aki egyetért az 
Alföldvíz Zrt-vel megkötendő bérleti-üzemeltetési szerződéssel, kérem, kézfeltartással jelezz. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 198/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: Az Alföldvíz Zrt-vel a közműves szennyvízelvezetésre megkötendő bérleti-
üzemeltetési szerződés 
 
198/2014.(IX. 30.) KNÖT h. 

HATÁROZAT  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta az Alföldvíz 
Zrt-vel a közműves szennyvízelvezetésre megkötendő bérleti-üzemeltetési szerződés tárgyú 
előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
1. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete – mint ellátásért felelős 
helyi önkormányzat - a „Makó város és térsége szennyvízcsatornázásának és 
szennyvíztisztításának megvalósítása” elnevezésű, KEOP-1.2.0/2F-2008-0001 azonosítójú 
projekt keretében megvalósított kiszombori szennyvíztisztítási rendszert az üzembe helyezés 
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időpontjával üzemeltetésre átadja az önkormányzat ellátási területén víziközmű-szolgáltatást 
végző Alföldvíz Zrt-nek. 
 
2. A Képviselő-testület felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert a víziközmű-
szolgáltatásról szóló 2011. évi CCIX. törvény 15. § (2) bekezdése c) pontja szerinti, az 
Alföldvíz Zrt-vel – mint víziközmű-szolgáltatóval – megkötendő, Kiszombor Nagyközség 
Önkormányzatának közműves szennyvízelvezetésére vonatkozó bérleti-üzemeltetési 
szerződés aláírására a jelen határozat melléklete szerinti tartalomnak megfelelően. 
 
A határozatról értesül:  
- Alföldvíz Zrt.  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár  
 
 
- A makói szennyvíztelep használatára vonatkozó egyes kérdések rendezése tárgyú 
megállapodás 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés, a határozati javaslat és a megállapodás-tervezet a jegyzőkönyv 10. számú 
melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A makói szennyvíztelep használatára vonatkozó egyes 
kérdések rendezése tárgyú megállapodás a következő döntési javaslat. Erről már érintőlegesen 
beszéltem. Ez arról szól, ha gond van, akkor mindenki ebben segítséget nyújt, illetve anyagi 
támogatást biztosít, ha tud, mert ez mindig kérdéses. Amikor elkezdtük a csatornázást, és 
akkor úgy dönt a társulás, hogy mindenki kapjon tulajdoni hányadot, akkor ez a kérdés nincs 
az asztalon, mert akkor evidencia, hogy abból egy rész Kiszomboré és kaptuk volna a 15,- 
Ft/m3 bérleti díjat. Az azzal kapcsolatos összes teher is járt volna, ha tulajdonosok vagyunk. 
Sajnos nem ez történt, amikor a pályázatot beadtuk. Van egy szennyvíztisztító, ami fogadja 
Makó, Kiszombor, Maroslele, Apátfalva, Magyarcsanád és Földeák szennyvizét, ehhez uniós 
támogatást vettünk igénybe, ezzel kibővítettük a szennyvíztisztító-telepet. Kiszombor már 
benne volt a 2000-es beruházásnál, Kiszombornak ott már lehetősége adott volt. Nem 
vagyunk tulajdonosok, de lehettünk volna. Ez a teher, ami egy tulajdonlással jár vagy egy 
ilyen megállapodással, ugyanúgy rajtunk lenne. Kiszombor, ha nem tudja hova vinni a 
szennyvizét, bajba kerül. Makó szempontjából, ha Makó állja ennek a kibővített 
szennyvíztisztítónak a javítási és rekonstrukciós költségeit, akkor joggal mondja, hogy a 
makói állampolgárok terhére tenné. Ez egy nagyon kényes kérdéssé vált ebben a szakaszban. 
Helyt kell állni, akkor biztonságos a működés, ha a hibákat ki tudjuk javíttatni.  
 
Bacsa György alpolgármester: Csak a fölötti részt kérheti. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Természetesen. Folyamatosan nyilvántartja a 6,50 Ft/m3 
bérleti díjat, annak a felhasználását és erről elszámol. Vélemény?  
 
Balázs Zoltán képviselő: Bízunk benne, hogy sokáig nem lesz probléma. 
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Szegvári Ernőné polgármester: Bízunk benne, de egy kicsit megfordítom, mert ha ez a 
résztulajdonunkba került volna, ennek a felújítása, rekonstrukciója Kiszombor terhe lenne 
abban a tulajdoni arányban. Akkor is a mi dolgunk lenne. Sajnos ez akkor nem került 
rendezésre, illetve így rendeztük, jobb lett volna, ha akkor már tulajdoni hányadunk van, és 
akkor ez a probléma nem probléma, mert tudjuk, hogy mi a kötelességünk és kapjuk a 6,50 Ft 
bérleti díjat, ami nem sok mindenre elegendő és a 8,50 Ft sem, ettől tartok. Évek alatt össze 
kell rakni, hogy ha egyszer majd hozzá kell nyúlni, de még azt sem tudjuk, hogyan alakul a 
víziközmű szolgáltatók helyzete. Hallottam, hogy bejelentésre került a közös, nagy szolgáltató 
Makón Lázár miniszter úr által. Olvastam az újságban, hogy a víz és egyéb önkormányzati 
területekre még most nem vezetik be, de várható, hogy itt is. A víz, a szennyvízcsatorna, a 
hulladékkezelés az önkormányzatok feladatául van adva, igaz ármegállapító lehetőségünk már 
nincs, de például a víz- és a csatornahálózatnak az önkormányzat a tulajdonosa. Ez milyen 
irányba fog elmozdulni, ezt sem tudjuk. Több pénzt jelenleg az Alföldvíz nem fog adni. 
Kérdés? Aki egyetért a határozati javaslatban foglaltakkal, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 199/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: A makói szennyvíztelep használatára vonatkozó egyes kérdések rendezése tárgyú 
megállapodás 
 
199/2014.(IX. 30.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a makói 
szennyvíztelep használatára vonatkozó egyes kérdések rendezése tárgyú megállapodás tárgyú 
előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete jóváhagyja a melléklet 
szerinti megállapodás-tervezetet, egyúttal felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert, hogy 
a megállapodást – a melléklet szerinti tartalomnak megfelelően – írja alá. 
 
A határozatról értesül: 
- Makó Város Önkormányzata 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- ÁROP-1.A.3-2014 pályázati projektben partneri együttműködés 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés és a határozati javaslat a jegyzőkönyv 11. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: ÁROP-1.A.3-2014 pályázati projektben partneri 
együttműködés. Megkerestek bennünket és jeleztük, hogy szeretnénk ebben a programban 
részt venni. „Járási szintű Esélyteremtő programterv” elkészítésére címmel került beadásra. 
Az önkormányzatok vannak benne a járás területéről. Hivatalvezető úr jelezte, hogy szólni 
kíván az előterjesztéssel kapcsolatban.  
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Weszely Tamás Makói Járási Hivatal vezetője: Rövid tájékoztatást szeretnék adni, mert az 
elmúlt héten voltunk egy három napos képzésen a helyi esélyegyenlőségi programoknak a 
vizsgálata kapcsán. Az elfogadásra kerülő kormányrendelet alapján a helyi esélyegyenlőségi 
programok megvalósulását a kormányzat a járási hivatalokon keresztül fogja ellenőrizni. Ez 
úgy fog működni, hogy évente kell beszámolnunk a járás területén lévő önkormányzatok helyi 
esélyegyenlőségi programjainak megvalósulásáról. Ki van dolgozva a metodikája, excel-
táblázatot kell program alapján feltöltenünk és kitölteni a megvalósulás állásáról, illetve 
kötelezően el fogják várni, hogy a helyi esélyegyenlőségi programhoz kapcsolódóan helyi 
esélyegyenlőségi program fórum jöjjön létre településenként, úgynevezett HEP fórum. 
Aminek a működéséről szintén majd be kell számolnunk. Lesz egy ilyen együttműködési 
kötelezettségünk majd a helyi esélyegyenlőségi programok megvalósításával kapcsolatban. 
Javaslom, hogyha a helyi esélyegyenlőségi programhoz kapcsolódóan ezt a fórumot 
létrehozzák, a legegyszerűbb, ha a képviselő-testület egy-egy ülésén átalakul helyi 
esélyegyenlőségi program fórummá, nyilván bevonva azokat az érintett szervezeteket, akik 
helyi esélyegyenlőségi programban érintettek lehetnek, iskola, óvoda vezetői. Rövid 
tájékoztatást szerettem volna adni, hogy majd ezzel kapcsolatban a járási hivatalnak és az 
önkormányzatnak együttműködési kötelezettsége lesz, és majd meglátjuk pontosan, hogy 
fogja ezt a kormányrendelet szabályozni. Egy évben egyszer ilyen fórumot kell tartani és egy 
évben egyszer, ezt a beszámolót össze kell állítanunk.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Köszönöm. Van esélyegyenlőségi programunk, elkészítettük. 
Most lehetőség van arra, hogy együttműködve a járás településeivel ebben a projektben is 
részt vegyünk. Természetesen oda kell figyelni, mert ha egy programot jóváhagyunk, az 
annyit ér, amennyit végrehajtunk belőle. Oda kell akkor figyelni, hogy ezek hogyan 
valósulnak meg, mert erről be kell számolni, a mi programjainkra és annak a végrehajtására 
épül a járási hivatal beszámolója. Kérdés az előterjesztéssel, az elhangzottakkal kapcsolatban? 
Amennyiben nincs, aki egyetért a határozati javaslatban foglaltakkal, kérem, kézfeltartással 
jelezze. 
 

A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 200/2014. számú határozatát. 
 

Tárgy: ÁROP-1.A.3-2014 pályázati projektben partneri együttműködés 
 

200/2014.(IX. 30.) KNÖT h. 
HATÁROZAT 

 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta az ÁROP-
1.A.3-2014 pályázati projektben partneri együttműködés tárgyú előterjesztést és az alábbi 
döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete akként határoz, hogy a Makó 
Város Önkormányzata által benyújtásra kerülő ÁROP-1.A.3-2014  kódszámú „Területi 
együttműködést segítő programok kialakítása az önkormányzatoknál a konvergencia 
régiókban” pályázati projektben (Járási szintű „Esélyteremtő programterv” elkészítésére 
címmel) együttműködő partnerként részt kíván venni. 
 

A határozatról értesül: 
- Makó Város Önkormányzata 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
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- Mezőgazdasági START mintaprogram 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés a jegyzőkönyv 12. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Mezőgazdasági START mintaprogram. Erről már az elmúlt 
ülésen érintőlegesen beszéltünk. Pályázni majd tavasszal lehet, valószínű március 1-jei 
indulással. Ez mezőgazdasági feladatokat jelentene. Nagyon sok hölgy van munka nélkül. 
Most is nagy számú a közmunkásaink jelenléte. Igazán a nőknek nem tudunk foglalkoztatást 
biztosítani, mert a legtöbb feladat férfierőt igényel. Más önkormányzatok például Maroslele, 
Csanádpalota, Apátfalva is csinálja ezt a programot. Ésszerű lenne ebben nekünk is nyitni. A 
területről, valamint az ezzel kapcsolatos olyan költségekről kellene dönteni, amit még a 
pályázatban nem tudunk elszámolni, de ezeket a mezőgazdasági munkákat addig el kell 
végezni. Ez biztos, hogy önkormányzati pénzigényű, önkormányzati támogatottságú lenne és 
majd a tavasszal lehet erre pályázni és beindulhat egy ilyen mezőgazdasági program. 
Vélemény? 
 
Balázs Zoltán képviselő: Ez személyt is követel? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Igen, személyt is követel.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Ha ezt az önkormányzat feladatához tesszük, létszámilag is elég 
kevesen vannak, ráadásul ehhez végzettség is kellene. Mindenki tud kapálni, de itt már ehhez 
szakmai tudás kell. Egy embernek csak hogy ez legyen a feladata főállásban, 1,7 ha terület 
ahhoz kicsi. Nem tudom, hogy találunk-e olyat, aki ezt bevállalja akármilyen szinten. A 
másik, hogy úgy gondolom, hogy burgonyáról van szó, azt körbe kellene keríteni. Mire 
odakerülne, hogy fel lehetne szedni, nem lesz mit felszedni. Mi ennek a terménynek a sorsa? 
Van erre valami koncepció? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Valóban mezőgazdasági végzettségű embert kellene 
alkalmazni. A pályázat engedi, hogy munkavezetőt alkalmazzunk. Például Maroslelén voltak 
olyan főiskolát végzett emberek, akiknek nem volt meg a nyelvvizsgájuk és abban az 
időszakban tudták alkalmazni, amíg nem szerezték meg. Nagy kérdés, hogy ki tudja őket 
irányítani, mert ez egy szakmai munka. Ha például a permetezés a pályázatban elszámolható, 
vannak itt olyan cégek, akiktől meg tudjuk rendelni. Mi lesz a termék sorsa? El lehet adni 
akár a gyermekétkeztetésben, de az itt megtermelt árukat miután a Szociális Bizottsághoz 
nagyon sok kérelem érkezeik, nem pénzben adnánk a támogatást, hanem megtermelt 
burgonyában, zöldségekben. Ebben érdekeltek is, hogy utána a Szociális Bizottság gyorsan 
dönt arról, hogy családonként mennyit adunk oda és ezzel biztosítjuk a családnak az 
élelmiszerrel történő ellátását. Nem minden esetben kell az eladásról gondoskodni. Az egyik 
önkormányzat káposztát termelt és voltak gondok. Egy háztartáson belül, amiből keveset 
használunk, abból nagy mennyiséget nem szabad termelni, mert eladni sem tudjuk. 
Olyasmiket kell termelni, ami támogatásként, segélyként is kiosztható. Erre nagyon jó a 
burgonya, zöldbab, zöldborsó, paprika. Nem tudunk a nőknek munkát biztosítani. Ez most 
kiadással jár, de muszáj lesz ebben lépni, ezt érzékelem. 
 
Weszely Tamás Makói Járási Hivatal vezetője: Pár adatot szeretnék mondani, hogy a döntést 
segítsem. A járási hivatal alá tartozik a Munkaügyi Kirendeltség, a múltkor bekértem adatokat 
arra vonatkozóan is, hogy településenként az álláskeresők hány százaléka van bevonva a 
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közmunkába. Azt kell mondjam, hogy Kiszomboron az egyik legalacsonyabb. 60-80 %-os 
bevonások is vannak más településeken, itt 20 % körüli. Mindenképp javasolnám, ha lehet, a 
közmunkaprogram kiterjesztését, és például a mezőgazdasági mintaprogramot indítani. Lehet, 
el kellene menni Csanádpalotára, Kövegyre esetleg Maroslelére, Nagyérre, hogy ott hogyan 
csinálják, biztos, hogy tudnak gyakorlati tanácsokat adni, ami segít a megvalósításban.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Volt már kollégám Csanádpalotán és még el is kell majd 
menni. A bevont foglalkoztatással kapcsolatban azt látom, hogy nagyon sokat bevontunk azok 
közül, akik segélyt kapnak és tudom azt, hogy milyen listákat szoktak a kolléganők 
egyeztetni. Nagyon sokan, és ezt be tudnánk mutatni, hogy nem vállalják a közmunkát. Azt is 
tudom, hogy amikor nézik a listát, tudják, hogy ki hol dolgozik. Kiszomboron ezeknek az 
aránya rendkívül magas, magasabb, mint Csanádpalotán. Közel vagyunk városokhoz. Feketén 
dolgoznak. A Munkaügyi Központ közvetíti ki azokat is, akiknek nincs segélye a Munkaügyi 
Központtól. Nálunk nem kap bérpótló juttatást és nem vállalja, mert feketén dolgozik. 
Jelenleg 100 főt alkalmazunk, akik segélyezettek, illetve, akik elvállalták a munkát, ez akkor 
is nagyon nagy szám ahhoz, hogy itt állandóan a faleveleket gereblyézzük. Nem említettem, 
hogy el fog indulni a téli oktatás: kisgépkezelői, illetve mezőgazdasági termelésről szóló 
tanfolyam. Ezekkel a képzésüket is segítenénk, és már olyanok jönnének ide dolgozni, akik 
valamiféle alapképzést is kaptak. Tavaly nagyon hasznos volt a kisgépkezelői tanfolyam.  
 
Bacsa György alpolgármester: Az a véleményem, hogy az 1,7 ha területre felvenni valakit 
nagyon nagy luxus. Vannak olyan emberek, akik ezt meg tudják csinálni józan paraszti ésszel, 
falun élő emberek. Természetesen a szakfeladatokat, a növényvédelmet csak olyannal szabad 
megcsináltatni, akinek erre jogosítványa van, mert senkinek nem lehet a hátára rakni a 
permetezőt és elindítani. Vállalkozóval kell megcsináltatni. Természetesen el kell kezdeni, de 
ezt az 1,7 ha területet a helyi vállalkozók nem tudják beművelni, mert akkora gépekkel 
rendelkeznek, hogy nem tudnak megfordulni. Azt nem tudom, hogy van-e kisebb gépük. Nem 
tudom, ki találta ki ezt az öt alapműveletet, de most azért gyomirtózni, hogy beérleljük a 
gyommagvakat, véleményem szerint nem kellene. Le kell szárzúzni, műtrágyázni és szántani 
kellene csak. A gyomirtást majd tavasszal meg lehet csinálni. Úgy gondolom, ha ezt valahogy 
el kellene indítani, mint ahogy polgármester asszony mondta, nem leveleket akarunk 
sepregettetni. Mindenféleképpen el kell kezdeni, fel kell fejleszteni. A maroslelei 
önkormányzattal van tapasztalatom, de inkább nem fejtem ki milyen.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Csinálták az olajtököt, vannak azért sikereik is. 
 
Bacsa György alpolgármester: Nem szabad abba belesni, ami ott van, hogy túlvállaljuk. Más 
helyzetben vannak, mert az állami földeket visszaigényelték, nagy terület van. Állami földet 
nem tudunk visszaigényelni, mert itt van a Gabonakutató, aki szintén igényli vissza az állami 
földeket, nem tudom, hol döntik el, hogy ki mennyit kap belőle. Nem valószínű, hogy olyan 
volumenben tudunk menni. Minden évben nem lehet burgonyát, paradicsomot, paprikát, 
zöldborsót és zöldbabot termelni, ezt ki kell váltani. Természetesen vannak lehetőségek még 
1-2-3 hektáros területre, ami anyagilag is jól jövedelmező megoldás. El kell indulni és 
javaslatom, hogy a közmunkásokból kiemelve egy-két ember, falusi emberek, nem idegen 
számukra a burgonya és paradicsomtermelés.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Maroslelén úgy volt, hogy tudtak a program keretén belül 
felvenni, nem státuszra, nem önkormányzati álláshelyre.  
 
Bacsa György alpolgármester: Négy éve termeltetek Maroslelén, onnan ismerem. 
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Szegvári Ernőné polgármester: Lehet ezt a területet növelni is. A Kör utcán összefüggő 
földterület van, szántóföldként nyilvántartva. Kis lépésekkel kellene kezdeni. Próbáljunk 
tanácsokat kérni és azokba a hibákba már ne essünk, amibe más belelépett, tanuljunk tőlük. 
Maroslelén sikerült olyan hangulatot teremteni, hogy büszkék az emberek arra, hogy ebben a 
programban dolgoznak. Valóban ki kell emelni egy-két ügyesebb, rátermettebb embert. 
 
Bacsa György alpolgármester: Ha ez bejön és tovább lesz fejlesztve, akkor el lehet 
gondolkodni, meg lehet látni a jövedelmezőségét, ha nem is termel nyereséget, akkor is 
megéri, mert tudunk normális munkát adni, valahol megbecsüli, büszke arra, hogy ő csinálta, 
ebben egyetértünk. Most az adott létszámból is meg lehet oldani, mert itt csak kézi 
munkaerőre van szükség. 
 
Szirbik Imre  képviselő: Más területen is kiemeltünk közmunkást munkavezetőnek. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Munkavezetőnek vettük fel. Amikor beadjuk a pályázatot, 
meg kell jelölni, hogy hány segédmunkás és hány munkavezető.  
 
Szirbik Imre  képviselő: Mennyi időtartamra lehet? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ezt nem lehet tudni. Az idén hosszabbítások sora volt. A 
mezőgazdasági foglalkoztatás hosszú időtartamú szokott lenni. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Akik itt fognak dolgozni közmunkán a közmunkabért fogják kapni? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Igen, a közmunkabért, ami kevesebb, mint a minimálbér. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Milyen teljesítményt fognak ezért nyújtani, el lehet rajta 
gondolkodni. 
 
Szirbik Imre  képviselő: Valahogy csak meg kell fogni.  
 
Bacsa György alpolgármester: Mindenképpen meg kell fogni, mert a cégnek azért zártak ki 
több millió Ft-os kárral kukoricát, mert Maroslelén elment a közmunkás napszámba hagymát 
szedni, nem ment ki idegenelni, címerezni. El kell dönteni mennyit vállal be az ember, 
kicsiben kell megpróbálni. Az előterjesztésben felsorolt munkák elvégzésével meg kell bízni 
egy vállalkozót. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az önkormányzatnak nincsenek is gépei. Ezt látjuk most is, 
amikor fokhagyma szezon van, akkor megszaporodik a táppénzesek száma. Ezután nem 
tudunk utána menni, maximum megnézzük, hogy otthon van-e, így lehet ellenőrizni. 
Egyébként, hogy biztos beteg-e, az meg az orvosok kompetenciája. Nagyon nagy számban 
megjelennek a táppénzes napok és tudjuk, hogy bejött a napszám. Eddig is ezért nem léptünk 
ebben, mert ott lesz a napszámos időszak és tiszta gaz lesz a terület. 
 
Bacsa György alpolgármester: Az a gond, hogy a kötelezően ledolgozandó 3-4 hónapba a 
táppénz ideje is beleszámít. A három hónapból ledolgozik három hetet, a többi időszakban 
táppénzen van. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ennél összetettebb a kérdés, mert nem biztos, hogy van annyi 
biztosításban töltött ideje, hogy például arra az időszakra kapjon táppénzt. Beleszámít, de ott 
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nem kap egy fillért sem és a segélyt sem. Ha 22.800,- Ft-ot kapott, és a 3 hónapból 2 hónapot 
igazoltan távol van, mert beteg, nem kap bért és a segélyt sem. Ezek a programok hosszú távú 
foglalkoztatást jelentenek éven belül a 3 hónaphoz képest. A Kör utcán összesen 15 ha terület 
van. Most csak kicsivel kellene kezdeni.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Az a problémám ezzel, hogy bele fogunk tenni egy nagy csomó 
pénzt. Mondhatjuk, hogy nullára jön ki, nem jön ki nullára, nagyon nagy mínuszos lesz. 
Elköltjük a pályázati pénzt, nagy gaz lesz, kimegy 5 ember, küzd vele, ott fognak sorban ülni 
mellette. Kezdhetjük a programot, semmi bajom a programmal, de megítélésem szerint van 
egy program, elköltünk az állam pénzéből valamire, hogy elkezdjük, nincs megfizetve egy 
ember, hanem majd kiválasztunk valakit, aki munkavezető, aki ugyanúgy nincs érdekelve, 
hogy a krumpli meg legyen kapálva, csak ott fog ülni. Ha nem fizetünk meg egy olyan 
embert, aki egyrészt emberileg érteni fog az emberekhez és szakmailag is érteni fog hozzá és 
ezt nem tudjuk megfizetni, oda legyen állítva és ne 1,7 ha mellé, hanem legyen az 15 ha, de 
akkor azt az egy embert fizessük meg, mert nem fog érni semmit. Elköltjük a pénzt, elmegy a 
munkaidő, betakarításnál nem lesz semmi bevétel. Azért indítsuk el. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Próbáljuk meg. 
 
Bacsa György alpolgármester: Az 1,7 ha területtel kellene kezdeni és majd egy év múlva 
látják az eredményét. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: El kellene ebben indulni, most is hol itt ülnek, hol ott ülnek. 
Az 1,7 ha területhez még nem kellene felvenni munkavezetőt. Van most is olyan 
munkavezető, aki csinálja a dolgát, pedig kevesebbet keres a minimálbérnél. Azt javaslom, 
hogy kezdjük el, oda fogunk rá figyelni. Azt mondta képviselő úr, hogy elköltjük az állam 
pénzét. Ez így igaz, ha nézzük egy vállalkozáshoz, hogy az 1,7 hektáron mennyi pénzből 
fogunk mi krumplit termelni, vagy ha a vállalkozó termelné. A vállalkozó abban érdekelt, 
hogy minél kisebb ráfordítással, gépekkel, sokkal olcsóbban termeljen, mint mi. Ha most 
megnézzük ezeket a közmunkaprogramokat, ezek nem piacképesek a piacon, ha egy 
vállalkozóéhoz nézzük. Ezek nem piaci áron kelnek el, sokkal magasabb áron kelnek el, mert 
nagy létszámokat lefinanszíroz a munkaügyi központ, nem is úgy teszik magukat oda az 
emberek, ahogy kell, ezek a zöldségek nagyon drágán előállítottak. Úgy érzem, ezen nem lesz 
veszteségünk, de az államnak ez sokba fog kerülni és most is sokba kerül. Ez egy bizonyos 
típusú áldozat is. De próbáljunk már lépni, látom azt, hogy nem tudnak mit kezdeni a gazzal 
sem sok esetben. Meg kellene tanulniuk dolgozni, ne a segélyért álljanak sorban, tanuljanak 
meg valamit, nem árt. Ez a cél, de drága.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Normális felvásárlás kellene, úgy mint régen, amikor megvolt a 
háztáji, felvásároltak mindent, amit csak lehetett, függetlenül attól, hogy kellett-e az államnak 
vagy nem. Megvették a sertést, a galambot, a nyulat, a kertből az uborkát. Most adjuk a 
segélyt, csinálunk ilyen mintaprogramot, de egyébként nincs arra ösztönözve, hogy ebben a 
programban szívvel-lélekkel dolgozzon. Ha övé lenne a termés, akkor meg lehetne csinálni. 
Nem érdeke, miért is csináljon bármit is a kertben, ha nem tudja eladni, olcsóbb ha megveszi 
az áruházban.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Ha olcsón megveszi, akkor sem biztos, hogy megfőzi, 
mert alapvetően demoralizált némelyik ember sajnos.  
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Szegvári Ernőné polgármester: Ha azt mondaná az állam, az önkormányzat, hogy itt van ez a 
terület, odaadom ingyen, adná hozzá a magokat, képviselő úr szerint beindulna a motiváció? 
 
Balázs Zoltán képviselő: Akkor, ha felvásárolnák, nem kapna segélyt, hanem felvásárolnák 
tőle. Nagyon sok ember belekezdene újból, háztájizna. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Valószínű, hogy ezeknek az embereknek most is van 
munkahelye, dolgozna és csinálná. 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Nincs szankció, pedig a cél nagyszerű, hogy 
hozzászokjanak ahhoz az emberek, hogy valamit dolgozzanak. Csak addig, amíg megteheti, 
hogy 2 hónapig is táppénzen lehet, és utána ugyanúgy megkapja az ellátásokat, szerintem itt a 
baj. 
 
Szekeres Krisztián képviselő: Hivatalvezető úrhoz tenném fel a kérdést. Úgy tudom, hogy 
ezekben a mintaprogramokban a központ segít az értékesítésben, kötelessége segíteni. Jól 
tudom? 
 
Weszely Tamás Makói Járási Hivatal vezetője: A munkaügyi központ nem foglalkozik az 
értékesítéssel. Vannak önkormányzatok, akik egymás között kereskednek vele, értékesítenek. 
Saját közétkeztetésüket oldják meg részben vele. 
 
Szekeres Krisztián képviselő: Ez is egy lehetőség lenne, hogy a helyi vállalkozó vásárolná 
meg. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Azt majd megbeszéljük a vállalkozóval, ha ott tartunk. 
Egyetértek képviselő asszonnyal, hogy vissza kell vezetni az embereket a munka világába. 
Amikor adjuk a bérpótló juttatást, 22.800,- Ft-ot, az nagyon kevés, de ezzel nem azt mondom, 
hogy azt az összeget kell megemelni, hanem az kell, hogy próbáljunk valamit kezdeni, 
próbáljanak valamit megtanulni, próbáljunk ebben elindulni. Nem lesz egyszerű, képviselő úr 
aggályait megértem, de valószínű, hogyha valaki visszatérne az uborkához, csináltam én is a 
férjemmel, de volt munkahelyünk mellette. Akik most is csinálnák, azok dolgoznak. Úgy 
érzem, hogy nem azok kezdenének el termelni. Ehhez kell egy motiváció, hogy felkelek 
reggel és van egy feladatom. Kell egy feladat, ami miatt felkel reggel, és ez most nem látszik. 
Erről sokat beszéltünk már óvodavezetővel is, rémisztő dolgokról számolt be, de pozitívak is 
vannak. Úgy látom, hogy ebben a közmunkaprogramban is vannak nagyon ügyes embereink, 
szépen dolgoznak. Ez egy feladat, ezt nem csinálhatja más, vissza a munka világába. Ezt 
önkormányzat csinálhatja, ehhez az állam ad támogatást, nem a legolcsóbb, tudom, de lépni 
kellene ebben. Kérdés? 
 
Balázs Zoltán képviselő: Jó lett volna egy kistraktor a szárzúzóval, ezeket pont meg tudta 
volna csinálni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Eddig lehetett gépeket is vásárolni a pályázat keretén belül, 
még lehet, hogy tudunk majd vásárolni. Jelenleg olyan traktort fogunk vásárolni, ami az utak 
szélén le tudja vágni a gazt. Igyekszünk ebben is gondolkodni. Kérdés? Aki egyetért azzal, 
hogy 1,7 ha területet konyhakerti művelés alá vonjunk, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 201/2014. számú határozatát. 
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Tárgy: Mezőgazdasági START mintaprogram 
 
201/2014.(IX. 30.) KNÖT. h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a 
mezőgazdasági START mintaprogram tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete akként határoz, hogy a 
növénytermesztési programelemben részt vesz, mely megvalósításához az Önkormányzat 
tulajdonát képező Kiszombor, Kör utca 917 hrsz. alatti szántó művelési ágú területből 1,7 ha 
területet konyhakerti művelés alá von. 
 
A Képviselő-testület az előkészítő munkákhoz 250.000,- Ft, valamint a burgonyával történő 
beültetéséhez vetőmag beszerzéséhez 150.000,- Ft összeget biztosít az Önkormányzat 2014. 
évi költségvetésében a tartalékkeret terhére. 
 
A határozatról értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- Földbérleti díj megállapítása 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés és a határozati javaslat a jegyzőkönyv 13. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Földbérleti díj megállapítása. Kérdés? Aki egyetért a 
határozati javaslatban foglaltakkal, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 202/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: Földbérleti díj megállapítása 
 
202/2014.(IX. 30.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a földbérleti díj 
megállapítása tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzat 
tulajdonában lévő földek bérleti díját a 2014/2015-ös gazdasági évre 2 Ft/m2/év összegben 
állapítja meg. 
 
A határozatról értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester  
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
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- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 

- Használtruha-gyűjt őkonténerek kihelyezése 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyző 
 

/Az előterjesztés, a határozati javaslat, a megkeresés, a megállapodás-tervezet, a tájékoztató és a 
helyszínrajzok a jegyzőkönyv 14. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Használtruha-gyűjtőkonténerek kihelyezése a következő 
döntési javaslat. Vélemény? 
 
Bacsa György alpolgármester: Jó dolognak tartom, de félek tőle, hogy nem azt teszik bele, 
amit kellene. A hulladékgyűjtőbe is állati hulladékot raktak bele. Biztos, hogy nagyon sok 
használtruha összegyűlne a községben. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A gyermekjóléti szolgálathoz is be lehet vinni, bizonyos 
napokon fogadják. Nagyon sok olyan ruha is bekerül, ami nem talál gazdára, rossz 
minőségűek. A végén az ott lévő használhatatlan ruhákat el kell vitetni a szeméttelepre, mert 
elviszik és égetik a kályhákban, ezzel tüzelnek, ez környezetterhelést jelent.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Mire akarják ezt használni? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Továbbadják. Lehet, jobb lenne, ha kint lenne közterületen, 
mert hoztam már be gyerekruhát, de időhöz kötött, hogy mikor lehet bevinni. A konténerrel 
nem lennének időhöz kötve.  
 
Bacsa György alpolgármester: Próbáljuk meg. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Meg lehet a szerződést kötni, majd látják, hogy mit raknak 
bele és megszüntetik a jogviszonyt.  
 
Szirbik Imre  képviselő: Szem elé legyen téve. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Három hely van megjelölve: a bolt mögött, az Árpád utca és 
a Nagyszentmiklósi utca vége. Kérdés? Aki egyetért a határozati javaslatban foglaltakkal, 
kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 203/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: Használtruha-gyűjtőkonténerek kihelyezése 
 
203/2014.(IX. 30.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a használtruha-
gyűjtőkonténerek kihelyezése tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta:  
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete az Elviro Tanácsadó Kft. 
(6723 Szeged, Liszt u. 12., képv.: Virág Mónika ügyvezető igazgató) megkeresésére 
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hozzájárul ahhoz, hogy használtruha-gyűjtőkonténerek kerüljenek kihelyezésre Kiszombor 
nagyközség területén térítésmentesen, abból a célból, hogy az „ECO TEXTIL Tőlünk Nektek” 
Alapítványán keresztül segíthesse a rászorulókat. 
 
A használtruha-gyűjtőkonténerek kihelyezése a jelen határozat mellékletét képező 
helyszínrajzon megjelölt helyeken történhet. 
 
Az Elviro Tanácsadó Kft. mint engedélyes köteles a kihelyezett gyűjtőkonténerek ürítését 
legalább kéthetente elvégezni, a gyűjtőkonténerek esztétikai állapotát megőrizni és közvetlen 
környezetük tisztántartását biztosítani. 
 
A Képviselő-testület felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert, hogy a határozat 
mellékletét képező megállapodást aláírja. 
 
A határozatról értesül: 
- Elviro Tanácsadó Kft. (6723 Szeged, Liszt u. 12.) 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
- Szennyvízátemelők biztonságtechnikai védelme 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés, a határozati javaslat, a táblázat és a fényképek a jegyzőkönyv 15. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Szennyvízátemelők biztonságtechnikai védelme. 
Önkormányzati területre kerülnének. A kastélyhoz nem kell, mert azt látja a torony, a többihez 
még oszlopok fognak bekerülni. Kérdés? Aki egyetért a határozati javaslatban foglaltakkal, 
kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 204/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: Szennyvízátemelők biztonságtechnikai védelme 
 
204/2014.(IX. 30.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a 
szennyvízátemelők biztonságtechnikai védelme tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést 
hozta:  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete - mint az igénybe vett 
önkormányzati terület és a védett szennyvízátemelő tulajdonosa - a Biztonságtechnikai és 
Tanácsadó Zrt. (1136 Budapest, Pannónia u. 11.) kérelmére tulajdonosi hozzájárulását adja a 
szennyvízátemelők biztonsági eszközökkel történő védelméhez szükséges oszlopok 
elhelyezéséhez a kérelemben megjelölt helyeken. Az oszlopok elhelyezésének pontos helyét 
és magasságát a jelen határozat mellékletét képező táblázat és fényképfelvételek jelölik meg. 
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A határozatról értesül: 
- Biztonságtechnikai és Tanácsadó Zrt. (1136 Budapest, Pannónia u. 11.) 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
- Rendezvénysátor igénylése kutyakiállításhoz 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés a jegyzőkönyv 16. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Rendezvénysátor igénylése kutyakiállításhoz. Őrizni kell a 
sátrat és meg kell várni a sátor száradását, mivel már párásak a reggelek.  
 
Bacsa György alpolgármester: A horgász egyesülettel egyeztették? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Szóltam az egyesületnek, hogy beszéljék meg. Azt mondták, 
nincs kifogása az egyesületnek. 
 
Bacsa György alpolgármester: Mást hallottam. A kutyák utáni ürüléket ki fogja összeszedni? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Össze kell takarítaniuk. Ez önkormányzati terület, ha adjuk a 
sátrat, akkor bele kell tenni a határozatba, hogy a terület tisztántartásáról gondoskodniuk kell. 
Kérdés? Aki egyetért a rendezvénysátor biztosításával, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 205/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: Rendezvénysátor igénylése kutyakiállításhoz 
 
205/2014.(IX. 30.) KNÖT. h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a 
rendezvénysátor igénylése kutyakiállításhoz tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2014. október 11. napján 
Kiszomboron, a Vályogos-tó partján megrendezésre kerülő Hungária Boxer Klub Aranykupa 
Boxer Klubkiállítás megrendezéséhez biztosítja az Önkormányzat tulajdonát képező 
rendezvénysátrat, azzal a feltétellel, hogy a kiállítás szervezője köteles gondoskodni a kiállítás 
helyszínének tisztántartásáról, és azt az eredeti állapot szerint adja vissza. 
 
A határozatról értesül: 
- kérelmező 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
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- Tájékoztató a Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör 2014. évi programjairól 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyző 
 
/A kérelem és a tájékoztató művelődési ház állandó programjairól a jegyzőkönyv 17. számú 
melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tájékoztató a Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör 2014. 
évi programjairól. Kérni szeretnének fát a supához. Azt beszéltük Süli Jánossal, hogy a 
Pincedomb irányában van az út mellett olyan, amit ki lehetne vágni, majd erről egyeztetnek. A 
honismereti téli esték indításával kapcsolatban a közbeszerzés során beszéltünk arról, hogy 
decemberig nyitva van a művelődési ház, minden megtartható, utána bizonytalan. Kértem a 
művelődési háztól, hogy az állandó programokat írja le, ki is osztottuk a táblázatot. Arra 
gondoltunk, hogy az idősek otthonában rövidebb a beruházási időszak, ablakcsere van, a 
hőszigetelést kívülről is csinálhatják, a fal megerősítést is. Az esti órákban a művelődési ház 
dolgozóival együttműködve a nyitva tartást lehetne bővíteni úgy, hogy nem az idősek 
otthonának nyitva tartási idejét bővítenénk ki. Arra az időszakra kisebb helyiségigényűeket ott 
meg tudnánk csinálni. Az Ökrös utcai volt rendőrőrs épülete sem túl nagy, oda költözik be a 
könyvtár. Így tudnánk ezt a helyzetet kezelni. 
 
Kunné Horváth Izabella intézményvezető: Hány főre lehet számítani? 
 
Hegedűs Sándor művelődésszervező: A civil szervezetek gyűlései a művelődési házban 
szoktak megrendezésre kerülni. A legnagyobb a Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör, akik 
kb. 40 fővel szoktak megjelenni ezeken a gyűléseken. A természetbarátok köre 15 fő 
maximális létszámmal szokott megjelenni. Az állandó szolgáltatások még a kérdésesek, a 
falugazdász, ügyvédnő. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az ügyvédnővel kapcsolatban mi vagyunk a szerződő fél, át 
tud menni az idősek otthonába. A falugazdásszal tegnap beszéltem, nincs akadálya, hogy 
esetleg oda átmenjen, de nála más a helyzet, mert napközben is ott van keddenként 8-tól 16 
óráig, internet-hozzáférés és nyomtató kell a munkájához.  
 
Kunné Horváth Izabella intézményvezető: Az irodában négyen vannak.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem irodába kellene berakni, hanem olyan helyiségbe, ahova 
a falugazdász is be tud menni. A művelődési ház dolgozói a könyvtárban és az idősek 
otthonában tudnak majd lenni. A hivatalban is tudnak lenni, majd bevonjuk őket a hivatali 
eljárás bonyolításába. Kicsit szűkösebben lennénk.  
 
Bacsa György alpolgármester: Falugazdász nem lehetne a hivatalban? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem tudna ellenni, mert ezt az épületet is újítjuk fel, ezt a 
termet is érinti. Meg fogjuk oldani ki hova fér el. Mindenkitől azt kérjük, hogy 
együttműködve, kisebb helyen, de próbáljunk együtt dolgozni. 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Az óvodába is jöhetnek 8-tól 16 óráig. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Megoldjuk, kezelni fogjuk a helyzetet. Aki elfogadja a 
tájékoztatót és egyetért a faanyag biztosításával, kérem, kézfeltartással jelezze. 
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A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 206/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy:  Tájékoztató a Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör 2014. évi programjairól 
 
206/2014.(IX. 30.) KNÖT. h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a tájékoztató a 
Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör 2014. évi programjairól tárgyú előterjesztést és az 
alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete tudomásul vette Endrész 
Erzsébet, a Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör elnökének tájékoztatóját. 
 
A Képviselő-testület a Honismereti Kör faanyag iránti kérelmét támogatja. 
 
A tájékoztató a határozat mellékletét képezi.  
 
A határozatról értesül: 
- Endrész Erzsébet elnök, Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- Térfigyelő kamerarendszer kiépítése és bővítése 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés és az árajánlatok a jegyzőkönyv 18. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Térfigyelő kamerarendszer kiépítése és bővítése. A 
kamerarendszerrel kapcsolatban pályáztunk és kaptunk 7.919.168,- Ft összeget. Aláírtuk a 
támogatási szerződést és a pályázathoz képest egy sokkal szigorúbb feltételrendszer van a 
támogatási szerződésben. Négyszeresébe kerülne, ha azt a műszaki paramétert valósítanánk 
meg. A jelenlegi árajánlatokban jobb kamerák vannak benne. A pályázati kiírás nem azokra a 
műszaki paraméterekre volt kiírva, mint ami aztán a támogatási szerződés melléklete volt. Ezt 
tudjuk megoldani, próbáltunk megoldásokat keresni, de bárkihez fordulunk, ez olyan jelentős 
összeg lenne, hogy ennyiből nem lehet megcsinálni, vagy kevesebb kamerát lehet feltenni, de 
azt megint nem tudjuk, mert a pályázatban meghatározott darabszámot kell. Ezt a műszaki 
tartalmat tudjuk felmutatni és erre kértük az árajánlatokat. A hivatalban lesz egy megfigyelő 
egység, amihez jegyző úrnak elő kell készítenie egy olyan megállapodást a polgárőrökkel, 
hogy ki az, aki ehhez az adattartalomhoz hozzáfér, mert vagy közterület-felügyelő nézhet bele 
vagy a polgárőrséggel kötött megállapodás alapján nézhetnek bele. Ezt még le kell 
szabályoznunk az adatvédelmi jogszabályokat figyelembe véve. Most azt kell eldönteni, hogy 
megrendeljük-e ezt a kiépítést. Beszéltünk több magánszeméllyel, akikhez be lehet tenni a 
felvevőt, illetve mindenhol, ahol magánházakban lenne betéve, oda almérőket kell felszerelni 
ennek az elektromos betáplálásnak költségeit mérendő és annak kiszámlázása miatt. Egy ilyen 
már működik a nagyállomásnál. Elküldtük a kérelmünket a Magyar Közútnak, mivel a Makói 
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utca a Közút tulajdona és ott az egyik ingatlan előtt kerülne egy oszlop felállításra, ami látná a 
kisállomást és a bejövő és kimenő forgalmat a Makói utcán, még nem érkezett meg az 
engedély  
 
Balázs Zoltán képviselő: Megnéztem az árajánlatban lévő kamerákat az interneten, nagyon jó 
minőségűek. Kell a kamerarendszer. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Olyan előírásokat tettek be, amiről mindenkinek az a 
véleménye, hogy négyszeres összegbe kerülne, azt nem tudjuk biztosítani. Másik lehetőség 
lenne a pénzt visszaadni, de azt sem szabad. A térségben a nyertes településeken ilyen gond 
van, ilyen kamerarendszerrel próbálják kiépíteni, mert nagyon nagy szükség lenne rá, 
rengeteg a probléma, és ha már megnyertük a pályázatot, a legjobbat hozzuk ki belőle. A 
Globál Védelem Kft. adta a legkedvezőbb árajánlatot, már dolgozott is az önkormányzatnak. 
A pécsi cég által adott árajánlatok közül, ami beleférne a pályázati összegbe, nincs benne 
oszlopállítás, mindent az önkormányzatnak kellene engedélyeztetni. Kérdés? Aki egyetért 
azzal, hogy a Globál Védelem Kft. ajánlatát fogadjuk el és kössünk szerződést, kérem, 
kézfeltartással jelezze, 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 207/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: Térfigyelő kamerarendszer kiépítése és bővítése 
 
207/2014.(IX. 30.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a térfigyelő 
kamerarendszer kiépítése és bővítése tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete Kiszombor nagyközség 
területén térfigyelő kamerarendszer kiépítését és bővítését a Globál Védelem Kft-től (6922 
Földeák, Bajcsy-Zs. E. u. 22/a. képviseli: Borbíró Zsolt ügyvezető) rendeli meg bruttó 
7.919.168,- Ft összegért, tekintettel arra, hogy a – beszerzési szabályzat alapján - beérkezett 
ajánlatok közül a Globál Védelem Kft. által benyújtott ajánlat a legalacsonyabb összegű 
ellenszolgáltatás. 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a térfigyelő kamerarendszer 
kiépítésének és bővítésének költségét a közbiztonság növelését szolgáló önkormányzati 
fejlesztések támogatásáról szóló 28/2014.(IV. 1.) BM rendelet alapján elnyert támogatási 
összegből biztosítja. 
 
A Képviselő-testület felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert, hogy a kiválasztott 
ajánlattevővel a vállalkozási szerződést kösse meg. 
 
A határozatról értesül: 
- Globál Védelem Kft. 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
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- A települési önkormányzatok szociális célú tüzelőanyag vásárláshoz kapcsolódó 
kiegészítő támogatásról szóló 46/2014.(IX. 25.) BM rendelet alapján pályázat benyújtása 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés és a határozati javaslat a jegyzőkönyv 19. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A települési önkormányzatok szociális célú tüzelőanyag 
vásárláshoz kapcsolódó kiegészítő támogatásról szóló 46/2014.(IX. 25.) BM rendelet alapján 
pályázat benyújtása a következő előterjesztés. Nem tudtuk kiküldeni ezt az előterjesztést, mert 
most hirdették ki a jogszabályt. Ismét lehet pályázni, most annyi a változás, hogy kemény 
erdei fára, lágy erdei fára és szénre. A szállítási költséget az önkormányzatnak kell fizetnie. A 
szén esetében is le van írva, mennyi a támogatás, mennyi önrészt kell biztosítani, a szállítással 
nem számoltunk, valamint a fánál sem tudtuk teljes egészében a szállítást forintosítani, mert 
amikor felpakolják a fát a traktorra, akkor 2-3 család fáját elkülönítve fel tudják tenni. A 
szénnél ez bonyolultabb. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Zsákolva lehetne kivinni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Eszünkbe se jutott, de akkor még a zsákot is meg kell venni. 
Arra gondoltunk, hogy megrendeljük a Tüzépen, és onnan viszik ki a családokhoz.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Van olyan Tüzép, ahol zsákosan árulják.  
 
Bacsa György alpolgármester: Attól függ, hogy mennyit veszünk, és mennyi kiszállítási 
költséget kell fizetni. Az úgy nem megy, hogy visz 5 q-t és fizetni kell a teljes fuvart. Csak 
úgy lehetne, hogy megveszünk ennyi szenet, és az árában ki is szállítja. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A másik problémánk, hogy nagyon sokféle tűzhely van, 
amivel tüzelnek. Elképzelhető, hogy ha rossz minőségűek vagy gyengék ezek a 
fűtőberendezések, nem biztos, hogy a szenet elbírja. Szerintem jó a fa is.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Ez óriási mennyiség lenne. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tavaly is ennyit igényeltünk, de nem kaptuk meg. Most is a 
maximumot igényelnénk. Ha megkapjuk, akkor 2 millió Ft önkormányzati forrást kell 
biztosítani. 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Nagyon jó, hogy van ez a lehetőség, de akkor is ki 
merem jelenteni, hogy az öngondoskodást sok család elfelejti. Erre számítanak. Szívesen segít 
az ember ott, amikor kell. Ez most másként csapódik le az emberekben. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Számomra nem tetszik a kötelező jellege, hogy ki kell osztani, 
házhoz kell szállítani. Ha Szociális Bizottság osztja ki igény szerint, akkor sokkal másképp 
állunk hozzá, mintha megérkezik, és ki kell osztanunk függetlenül attól, hogy tényleg maga 
használja fel, vagy eladja.  
 
Bacsa György alpolgármester: Az a gond, hogy kötelezően meghatározott időn belül szét kell 
osztani. 
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Börcsökné Balázs Márta képviselő: Legalább annyi önrésze lenne benne, hogy eljön érte. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Nagyon jó, de nagyon sok gondot okoz. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Azzal én sem értek egyet, hogy ki is kell vinni. 
Gondoskodjon legalább a szállítóeszközről. Sok esetben tudjuk, hogy nem tesznek meg 
mindent a saját megélhetésükért. 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Cserébe utána jöhetne majd például havat takarítani. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ott van a jó szándék is, hogy szállítsuk ki, mert vannak olyan 
emberek, akik tényleg nem tudnák elvinni, de a Szociális Bizottság dönthesse el, hogy oda ki 
kell vinni, de aki tudja, vigye ki saját magának.  
 
/Szirbik Imre képviselő távozott, így a képviselő-testület 5 fővel folytatja munkáját./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Adnak támogatást, így sokkal több tűzifát tudunk adni. 
Nézzük meg az összértékét, sokkal többet tudunk adni, mintha csak a 2 millió Ft-ból 
vásárolnánk. Kérdés? Aki egyetért a határozati javaslatban foglaltakkal, kérem, kézfeltartással 
jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 5 igen szavazattal meghozta 208/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: A települési önkormányzatok szociális célú tüzelőanyag vásárláshoz kapcsolódó 
kiegészítő támogatásról szóló 46/2014.(IX. 25.) BM rendelet alapján pályázat benyújtása 
 
208/2014.(IX. 30.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a települési 
önkormányzatok szociális célú tüzelőanyag vásárláshoz kapcsolódó kiegészítő támogatásról 
szóló 46/2014.(IX. 25.) BM rendelet alapján pályázat benyújtása tárgyú előterjesztést és az 
alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete pályázatot kíván benyújtani a 
települési önkormányzatok szociális célú tüzelőanyag vásárláshoz kapcsolódó kiegészítő 
támogatásról szóló 46/2014.(IX. 25.) BM rendelet alapján a szociális célú tűzifa vásárlásához 
nyújtandó támogatásra 392 m3 kemény lombos fafajta igénylésére.  
A támogatásnál maximálisan figyelembe vehető létszám 200 fő: 
- a támogatáson felüli önrész mértéke kemény lombos fafajta esetében 196 fő x 2 m3 x 1.000,- 
Ft + Áfa = 392.000,- Ft + Áfa, azaz bruttó 497.840,- Ft, 
- szállítási költség 196 fő x 2 m3 x 3.000,- Ft +Áfa = 1.176.000,- Ft + Áfa, azaz bruttó 
1.493.520,- Ft, 
- önkormányzati önerő teljes összege: 1.991.360,- Ft. 
A Képviselő-testület az önerő 1.991.360,- Ft összegét az Önkormányzat 2014. évi 
költségvetésében az önkormányzat saját hatáskörben nyújtott átmeneti pénzbeli segély 
terhére, valamint az azzal nem fedezett részét a tartalékkeret terhére biztosítja. 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete vállalja, hogy a szociális célú 
tüzelőanyagban részesülőktől ellenszolgáltatást nem kér. 
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A határozatról értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
3. Napirend 
Tájékoztató a településen folyó közművelődési és a könyvtári tevékenységről 
     Előadók: Szegvári Ernőné    Hegedűs Sándor Kelemen Gabriella 
         polgármester   művelődésszervező      könyvtáros 
 
/A tájékoztatók és a határozati javaslat a jegyzőkönyv 20. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tájékoztató a településen folyó közművelődési és a könyvtári 
tevékenységről a harmadik napirendi pont. A közművelődési tevékenységről készült 
tájékoztató megtárgyalásával kezdjük. Át is adom a szót Hegedűs Sándornak. 
 
Hegedűs Sándor művelődésszervező: Köszönöm a szót. Kiegészítéssel nem élnék, inkább a 
kérdéseket várnám a beszámolóval kapcsolatban. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Köszönöm. Most lehet beszélni a falunapról is. Képviselő-
testületé a lehetőség. Kérdés, észrevétel, vélemény? 
 
Balázs Zoltán képviselő: A falunapban rengeteg munka volt benne, látszik. 
 
Bacsa György alpolgármester: Meglepően sokan voltak az időjáráshoz viszonyítva.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Annak ellenére, hogy az időjárás ilyen volt, jól sikerült 
összeállítani a programokat. Örülhetünk, hogy ennyien eljöttek, mert a szomszédos 
településeken is jobbnál jobb programok voltak köszönthetően, gondolom, ezeknek a 
pályázati lehetőségeknek. Nagyon tetszenek azok az új kezdeményezések, ami például a 
társasjáték estek, ami szintén olyan, mint a krumpli ültetéses próbálkozásunk, oda kell 
szoktatni és meg kell ismertetni a gyerekekkel, nem várhatjuk állandóan és azonnal, hogy 
teltházas legyen a rendezvény. Ha kialakul egy jó kis csapat, aki ezt élvezi és nem a tv és 
internet előtt éli az életét, hanem társaságban, hasznosan és jót játszva gyerek és felnőtt 
együtt, szerintem ez egy nagyon jó irány, támogatom. A táncház nagyszerű volt, hogy ebbe 
iskola, óvoda bekapcsolódott, nagyon igényes volt a zenekar. Mindig ahhoz kell alakítani a 
lehetőségeket, ahogyan mutatja a szükséglet, az igény.  
 
/Szirbik Imre képviselő megérkezett, így a képviselő-testület 6 fővel folytatja munkáját./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Köszönjük. A művelődési ház tevékenységénél, mint az 
előbb is megjelent, nem csak a falunapról beszélünk. Kérdés? 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Sokkal szebb az újság is, mindenki mondja és látja. 
Minőségileg, tartalmában tematikusabban jelenik meg.  
 
Hegedűs Sándor művelődésszervező: Tovább is tudjuk még fejleszteni. Érzem, hogy van 
még hova fejlődni, de kis lépésekkel lehet ezt elérni. Írtam is, hogy nagyon sokat köszönhetek 
a szerkesztőségnek, intézmények vezetői, civil szervezetek mindig határidőig küldik az 
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anyagokat, és emiatt tud felgyorsulni maga a munkafolyamat, és ezért tudjuk minden 
hónapban, időben megjelentetni az újságot. Nagyon köszönöm a szerkesztőségnek, hogy ilyen 
készségesen és gyorsan reagálnak mindenre. Például az előző újság is 3-4 nap alatt állt össze, 
egyből küldték a cikkeket. Köszönöm a munkájukat. 
 

Szegvári Ernőné polgármester: A tájékoztatóban leírt egy javaslatot, ami meglepett. Kérem, 
fejtse ki bővebben. „Ha valaki ki szeretne jönni a koncertre, az megoldja, hogy kijusson, 
akármilyen is az időjárás (a rendezvény során többen telefonáltak Szegedről, hogy 
megtartjuk-e a koncerteket, mert akkor elindul). Összegezve: a következő Közösségi Napok 
programjában, inkább több kisebb költségvetésű produkcióra van szükség, nem pedig drága 
nagy nevekre.” Ez nekem azért ellentmondás, mert ha telefonálnak, hogy itt a Bikini és a 
Balázs Fecó, akkor azért telefonálnak, mert jönni akarnak.  
 
Hegedűs Sándor művelődésszervező: Ha nézzük a mérleget, a Dupla Kávé volt a Balázs 
Fecó előtt. A Dupla Kávén háromszor annyian voltak, mint Balázs Fecón. Kisebb név a 
szakmában, mégis tömegeket vonzott és nagyságrendekkel kevesebbe is került. Inkább ezt a 
nagy költségvetést kisebb zenekarokra vagy kisebb formációkra, akár félplayback, playback 
műsorokban is lehet gondolkodni, bár azért a minőségi határt meg kell szabni és inkább ilyen 
kisebbekre szétosztani a költségvetést, amelyek nagyobb tömegeket vonzanak. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A Dupla Kávé más műfaj volt. Más műfaj volt a Balázs Fecó 
és a Bikini. Ezek nem összehasonlíthatóak, mert szerintem a Dupla Kávé nagyon népszerű 
lakodalmas, mulatós zene és ez azért volt nagyon csábító. Nagy név a műfajon belül. Ha pénz 
lesz és majd amikor jövőre dönt ebben a testület, erről majd el kell polemizálni, akkor, amikor 
egy falunapot össze kell állítani. Ezen el kell gondolkodni, de ez a végkövetkeztetés picit 
sánta, mert a műfajában az is nagy név volt, ebben a másik műfajban ez is nagy név, lehet, 
hogy Balázs Fecó inkább rétegzenét képvisel. A Bikini koncert nagyon sok embert vonzott és 
valószínű, hogy kellenek ezek a nagy nevek, ilyenekre gondolok mint Republic vagy 
Karthago, ezek tömegeket vonzanak.  
 
Hegedűs Sándor művelődésszervező: Ez tény, de a Bikinin nem voltak az időjárás ellenére, 
ha szeretné megnézni a fellépőt, akkor is kijön, ha rossz az idő. 
 
Bacsa György alpolgármester: Ha jó idő lett volna, nem fértünk volna el a főtéren, a Bikini 
koncerten. 
 
Hegedűs Sándor művelődésszervező: Ahhoz képest, hogy rossz idő volt, így sem volt 
kifizetődő, ha nem ilyen forrásból lett volna finanszírozva, nem lett volna kifizetődő. 
 
Bacsa György alpolgármester: Ilyen extrém időjárási körülmények között lefolytatott 
programmal kapcsolatban ilyen következtetés levonásával nem értek egyet, mert ez nem 
összehasonlítható. Lehet, ha a Dupla Kávé koncert alatt lett volna a szakadó eső, akkor ott 
sincsenek annyian.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Általában jellemző volt nálunk, említette is, hogy 
hamarabb foglalta le a Bikinit, mint mások itt a közelben és még soha nem jártunk így, hogy 
ránk szerveznek. Ha úgy tudjuk tartani, ahogyan eddig, nagy névvel és mindig hozta a 
tömeget, ennek biztos komoly hatása volt, mert azok, akik ott kitombolták magukat, azok már 
nem biztos, hogy ide is eljöttek, főleg úgy, hogy nagyon nívós rendezvény volt Makón is. 
Sok-sok éves tapasztalat azt mutatja, hogy kell, csak valóban úgy kell megoldani, hogy az 
neves fellépő legyen, de úgy hívjuk ide, hogy a környékben ne lépjen fel.  
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Bacsa György alpolgármester: A félplaybackkel, playbackkel gond volt, itt volt az Irigy 
Hónaljmirigy, playback műsort adtak elő és közben egymással beszélgettek.  
 
Hegedűs Sándor művelődésszervező: Ilyen a műsoruk. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Ha van egy pénzösszeg, az fogja meghatározni, hogy belefér egy 
neves fellépő vagy több kisebb. 
 
Bacsa György alpolgármester: Majd az adott év, az akkori anyagi helyezet és az akkori 
testület eldönti. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Két észrevételem van még: kapcsolattartás, ügyintézés 
fenntartóval, képviselő-testületi előterjesztések, munka és pénzügyek egy része. A hivatalban 
van a munkaügy és a pénzügy, annyi van a pénzügyben, hogy vásárlási előleget visznek ki, és 
annak az elköltését jelenti. 
 
Hegedűs Sándor művelődésszervező: Elszámoljuk még a nyomtatási és fénymásolási 
költséget. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A jogi tanácsadás biztosítása: a jogi tanácsadás helyszínének 
biztosítása, mert az önkormányzat köti a szerződést a jogász hölggyel. 
 
Hegedűs Sándor művelődésszervező: Nagyon sokan látogatják, egy óra nem is elég, viszont 
ilyenkor mindenkit megvár és tovább tartja a megbeszélést, biztosítjuk az időt vagy esetleg 
egy későbbi időpontot is megbeszél az ügyfelekkel és így tudják rendezni ügyes-bajos 
dolgaikat. Úgy gondolom, szükség is van az ingyenes jogi tanácsadásra, hasznos. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ez tapasztaljuk. Azért került ez bevezetésre, mert ha valaki 
figyelmes, felkeresi, sok jó tanácsot tud kapni. Van-e még kérdés a tájékoztatóval 
kapcsolatban? Ha nincs, köszönjük a munkát, és azt kívánom, hogy egy szolgáltató 
tevékenység valósuljon meg a művelődési házban. Ha valaki oda betér, a szívünk melegével, 
és udvarias vendégfogadással találkozzék, mert így tudjuk becsábítani az embereket a 
művelődési házba. Bárhonnan, bárki, bármelyik szervezet odamegy, a tiszteletet megérdemli, 
és úgy kell az ügyfelekkel, a betérőkkel kommunikálni, azt szeretném kérni hangsúlyosan, 
hogy szolgáltatunk és ez a szolgáltatás, ami az önkormányzatnál megvalósul abban, hogy 
működtetünk egy ilyen házat, azt kérem, hogy ez a szolgáltatás jelleg a munkatársaknál is 
jelenjen meg. Köszönöm a tájékoztatót. Folytassuk a könyvtári tevékenységről szóló 
tájékoztatóval. Köszöntöm a könyvtár munkatársait. Váltás történt, az egyik munkatársunk 
jelenleg nem dolgozik, a másik könyvtáros a helyettese, valamint a közművelődési pályázat 
kapcsán még egy embert tudtunk alkalmazni, könyvtár-informatikus szakon végzett, csak még 
sajnos nincs nyelvvizsgája, most jelenleg ott van és segíti a munkát. Elküldték az írásos 
anyagot, szóbeli kiegészítést kívánnak-e tenni? 
 
Nógrádiné Vígh Krisztina könyvtáros: Minden benne van. A költözés folyamatában zajlik és 
nyilván, amikor az időpont meglesz, a könyvtár át fog költözni. Kicsit szűkös a hely, de azt a 
pár hónapot át lehet majd vészelni, mivel a cél nagyon jó és szép, főleg, ha elkészül a 
felújított könyvtárépület. Nagyon várjuk a felújítást az olvasókkal együtt. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Reméljük, az árversenyben is jó árakat kapunk, mert ez 
meghosszabbíthatja az eljárást. Nagyon féltünk a Somogyi Könyvtárba betagozódott nem 
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önálló jogcímtől. Nem önálló a könyvtár, de végzett könyvtárosunk van, minden feltételt 
megadunk ehhez. Úgy gondolom, hogy nem volt ez rossz döntés, mert azokból a 
felhasználható összegekből, ami most rendelkezésre áll, lényegesebben több eszközt, illetve a 
kapcsolataik révén jó pozícióból tudnak hozni író-olvasó találkozókat, ez meglátszik a 
rendezvények sorában is. Nem hiszem, hogy a szakmai önállóságukat nagyon sértené, 
bántaná, jó együttműködéssel tudnak együttdolgozni a Somogyi Könyvtárral. Köszönjük is a 
Somogyi Könyvtárnak, együttműködőek, kellemes velük bármi problémát megbeszélni és 
megoldani.  
 
Nógrádiné Vígh Krisztina könyvtáros: Az együttműködéstől mi is féltünk, hogy majd 
túlzottan beleszólnak a mindennapjainkba, de miután nagyon jó munkakapcsolatot ápoltunk 
előtte is, jól ismertük őket, alapvetően ezzel most sincsen problémánk, sőt nagyon 
segítőkészek. A plusz 1 millió Ft is óriási segítség. Az önkormányzat részéről nagy segítség, 
hogy a folyóiratokat, irodai, technikai eszközöket, mindent meg tudunk venni ezen az 1 millió 
Ft-on felül, mert vannak olyan könyvtárak, akik csak ebből tudnak gazdálkodni. Nagyon nagy 
segítség, hogy az önkormányzat is támogatja a könyvtárat, így a Somogyi Könyvtár által adott 
1 millió Ft-ot sokkal több mindenre tudjuk felhasználni, nem csak könyvvásárlásra, hanem 
akár 1-1 író-olvasó találkozóra.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Megállapíthatjuk, hogy a lakossági szolgáltatások bővültek, 
nagyobb anyagi bázisra épülnek, nem volt rossz döntés. Ha nincs a képviselő-testületnek 
kérdése, akkor köszönjük a munkájukat és javaslom a tájékoztatók elfogadását. Aki elfogadja 
a tájékoztatókat, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 209/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: Tájékoztató a településen folyó közművelődési és könyvtári tevékenységről 
 
209/2014.(IX. 30.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megismerte, megtárgyalta és 
elfogadja a településen folyó közművelődési és könyvtári tevékenységről szóló tájékoztatót. 
 
A tájékoztatók jelen határozat mellékleteit képezik. 
 
A határozatról értesül: 

- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Kelemen Gabriella könyvtáros 
- Hegedűs Sándor művelődésszervező 
- Irattár 

 
Szegvári Ernőné polgármester: Tisztelt Képviselő-testület! Egyéb kérdés, észrevétel? 
Amennyiben nincs, köszönöm a megjelenést, a mai testületi ülést bezárom. 
 

Kmf. 
 
 

Szegvári Ernőné          Dr. Kárpáti Tibor 
   polgármester                 jegyző 


